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Z Á P I S N I C A 

 

z 5.  zasadania Obecného zastupiteľstva v Makove,  

konaného dňa 26. júna 2019 

v zasadačke budovy Obecného úradu Makov 

 
 

PRÍTOMNÍ 
 

Starosta obce :                    Martin Pavlík 

Zástupca starostu obce:       Jozef Pavlík  

Poslanci OZ  :                       Ing. Daniel Brezina 

                                               Rastislav Gajdoš 

                                               Rudolf Greguš 

                                               Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

                                               Ing. Marián Masnica 

                                               Mgr. Janka Petrovičová 

                                               Mgr. Marta Sláviková  

Neprítomný poslanec OZ:   Ing. Stanislav Gašparík, ospravedlnený                                          

    

Hlavná kontrolórka obce:   Elena Trebulová 

 

Prizvaní:              Bc. Stanislava Gregušová 

                                               František Chuděj 

                                               Ing. Irena Valičková 

                                               Alena Suranová 

 
 

1.   OTVORENIE ROKOVANIA 

 

Zasadnutie Obecného zastupiteľstva v Makove otvoril a viedol starosta obce Martin 

Pavlík. Konštatoval, že zasadnutie je zvolané v súlade so zákonom číslo 369/1990 Zb. 

o obecnom zriadení. Obecné zastupiteľstvo sa zišlo v počte 8 poslancov, z celkového 

počtu 9, čo je  nadpolovičná  účasť, takže zasadnutie je uznášania schopné.   

 

 

2. SCHVÁLENIE   OVEROVATEĽOV  ZÁPISNICE,   PROGRAMU  ROKOVANIA 

A URČENIE ZAPISOVATEĽKY 

 

V zmysle § 12, bod 3 Rokovacieho poriadku obecného zastupiteľstva zo dňa 24.04.2019 

predkladá      k jednotlivým bodom programu konkrétny návrh uznesenia  zástupca 

starostu obce.  

Za overovateľov dnešnej zápisnice navrhuje p. Martin Pavlík, starosta obce poslancov OZ 

Mgr. Janku Petrovičovú a Mgr. Martu Slávikovú. 

Za zapisovateľku zápisnice zo zasadnutia OZ určil Mgr. Ivetu Chromíkovú, 

zamestnankyňu obce. 
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Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

overovateľov zápisnice zasadnutia obecného zastupiteľstva konaného dňa 26.06. 2019:  

- Mgr. Janku Petrovičovú a Mgr. Martu Slávikovú,  poslankyne obecného 

zastupiteľstva. 
  

B/ s ch v a ľ u j e 

 

   program rokovania OZ v Makove dňa 26.06.2019:  

1.  Otvorenie  

2.  Schválenie overovateľov zápisnice,  programu  rokovania a určenie zapisovateľky 

3.  Kontrola plnenia uznesení obecného zastupiteľstva 

4.  Stanovisko hlavnej kontrolórky obce k záverečnému účtu Obce Makov za rok 2018 

5.  Schválenie záverečného účtu Obce Makov za rok 2018 

6.  Schválenie 1. úpravy rozpočtu Obce Makov pre rok  2019 

7.  Plnenie PHSR Obce Makov za rok 2018 

8.  Nakladanie s majetkom obce 

       A/ Opakované uzavretie zmlúv o nájme bytov a prenájom bytov v BD Makov-Čierne 17  
      a prenájom bytu v BD Makov 383 

 B/ Zámer odpredaja prebytočného majetku - pozemkov CKN 5167/2, CKN 5259 v časti  

      Makov – Čierne – Belone 

 C/ Zámer odpredaja prebytočného majetku - pozemkov CKN 11820, CKN 11821, CKN  

                11822 v časti Makov – Kopanice – Bobiky 

            D/Zriadenie vecného bremena v prospech Severoslovenských vodární a kanalizácií na  

                pozemok  EKN 5300  

9.    Schválenie VZN Obce Makov o mesačných príspevkoch na čiastočnú úhradu nákladov na  

   výchovu a vzdelávanie ZS s MŠ Makov 

10.    Správa o kontrolnej činnosti hlavnej kontrolórky Obce Makov za apríl-máj 2019 

11.    Schválenie Zásad podávania,  preverovania a evidovania oznámení podávaných  

   v zmysle zákona NR SR č. 54/2019 Z. z. o ochrane oznamovateľov protispoločenskej  

              činnosti a o zmene a doplnení niektorých zákonov 

12.     Diskusia 

13.     Návrh na uznesenie 

14.     Záver     
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.84/2019 bolo prijaté. 

 

 

3. KONTROLA PLNENIA UZNESENÍ OBECNÉHO ZASTUPITEĽSTVA 

 

Na základe uznesenia Obecného zastupiteľstva v Makove č. 12/2018 zo dňa 19.12.2018 

s  plnením uznesení obecného zastupiteľstva z posledného rokovania oboznámila poslancov p. 

Elena Trebulová, hlavná kontrolórka obce. 

Na zasadaní obecného zastupiteľstva  konanom dňa 24.04.2019 bolo prijatých celkovo 18 

uznesení, z toho 2  ukladajúce. 

 

Uznesenie 

číslo 

Dátum                  

prijatia                  

uznesenia 

Predmet uznesenia STAV 

71/2019 24.4.2019 B/ OZ žiada starostu obce p. M. Pavlíka zabezpečiť 

realizáciu vyhlásenia výberového konania na 

obsadenie funkcie riaditeľa ZŠ s MŠ do konca 

apríla 2019                                                                      

Splnené 

 

 

 

82/2019 24.4.2019 OZ Schvaľuje a žiada hlavnú kontrolórku obce, p. 

Elenu Trebulovú, zosúladiť Zásady podávania, 

preverovania a evidovania podnetov podávaných 

v zmysle zákona  NR SR č.54/2019 Z. z. o ochrane 

oznamovateľov protispoločenskej činnosti 

a o zmene a doplnení niektorých zákonov 

Splnené,     

na OZ 

26.6.2019 

zahrnuté 

ako 

samostatný 

bod 

programu                           

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 3: 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – na vypracovanie projektovej 

dokumentácie napr. na chodníky a pod. nebolo prijaté uznesenie? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – uznesenie prijaté nebolo, ale pracujú na tom. Toho času  

                                                      pracujeme na projektovej dokumentácii  rekonštrukcie  

                                                      priestorov –váhového domčeka na bývalom CHP na byt.) 
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Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e   n a   v e do m i e 

 

správu o plnení uznesení prijatých na zasadnutí  obecného zastupiteľstva dňa 24.04.2019. 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.85/2019 bolo prijaté. 

 

 

4.  STANOVISKO HLAVNEJ KONTROLÓRKY OBCE K ZÁVEREČNÉMU ÚČTU   

     OBCE  MAKOV ZA ROK 2018 

 

 

Stanovisko k záverečnému účtu Obce Makov za rok 2018 predložila p. Elena Trebulová, 

hlavná kontrolórka obce v zmysle § 18 f ods. 1 písm. c) zákona Slovenskej národnej rady č. 

369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov.  

 

Odborné stanovisko k návrhu záverečného účtu Obce Makov za rok 2018 spracovala na 

základe predloženého návrhu záverečného účtu Obce Makov za rok 2018, ktorý bol 

zverejnený na úradnej tabuli obce dňa 17.5.2019, ako aj na základe finančných a účtovných 

výkazov, najmä výkazov – „súvaha k 31.12.2018“, „ Výkaz ziskov a strát k 31.12.2018“,      

„Poznámky“ a „ Finančný výkaz o plnení rozpočtu subjektu verejnej správy zostavený 

k 31.12.2018. 

 

Spracovanie stanoviska k záverečnému účtu obce Makov za rok 2018 bolo posudzované na 

základe dvoch hľadísk, a to zákonnosť predloženého návrhu záverečného účtu obce Makov za 

rok 2018 a metodická správnosť zostavenia návrhu záverečného účtu obce Makov. 

 

Návrh záverečného účtu Obce Makov za rok 2018  bol spracovaný v súlade so zákonom č. 

583/2004 Z .z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov v znení neskorších predpisov a zohľadňuje aj ustanovenia zákona č. 
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523/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách verejnej správy a zákona č. 597/2003 Z .z. 

o financovaní základných škôl a školských zariadení a ostatné súvisiace právne predpisy. 

 

Návrh záverečného účtu bol verejne sprístupnený na úradnej tabuli obce a na internetovej 

stránke obce v zákonom stanovenej lehote, t .j. najmenej 15 dní pred schválením v súlade s § 

9 ods. 2 zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších predpisov a s § 16 

odsek 9 zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy. 

 

Obec si splnila povinnosť podľa § 16 ods. 3 zákona o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy, zo znenia ktorého vyplýva povinnosť obce dať si overiť účtovnú závierku podľa 

osobitného predpisu, ktorým je zákon č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení v znení neskorších 

predpisov § 9ods.4. 

 

Údaje o plnení rozpočtu sú spracované podľa rozpočtovej klasifikácie v súlade s Opatrením 

MF SR č. MF/010175/2004-42 zo dňa 8.decembra 2004 a vysvetlivky k ekonomickej 

klasifikácii rozpočtovej klasifikácie v znení dodatkov.  

Návrh záverečného účtu v oblasti príjmov bol spracovaný podľa ekonomickej klasifikácie na 

úrovni hlavnej kategórie, kategórie a položky a podpoložky.                                                                                                            

 

Vykázaný prebytok rozpočtu obce za rok 2018 vo výške 10 997,-  € je zistený v súlade s § 2 

písm.  b/  a c/  a § 10   ods. 3 písm. a/ a b/ zákona o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy č. 583/2004. 

Prebytkový výsledok hospodárenia za rok 2018 bol dosiahnutý z bežného rozpočtu Obce.    

Finančné operácie sú súčasťou rozpočtu obce, ale nie sú súčasťou príjmov a výdavkov 

bežného a kapitálového rozpočtu, z ktorých sa tvorí prebytok (alebo schodok).                                                                                                 

V roku 2018 bol vytvorený rezervný fond vo výške 41 775,94 € z dôvodu dosiahnutia  

prebytku rozpočtu. 

 

Finančné hospodárenie obce sa riadilo rozpočtom, ktorý bol schválený obecným 

zastupiteľstvom uznesením č.83/2017 zo dňa 6.12.2017. 

Rozpočet na rok 2018 po zmenách  bol zostavený ako prebytkový. Bežný rozpočet bol 

zostavený ako prebytkový vo výške 19 764,- € a kapitálový rozpočet ako schodkový vo výške 

-  328 102,- €. Schodok kapitálového rozpočtu bol krytý prebytkom bežného rozpočtu 

a príjmovými finančnými operáciami – zostatkom prostriedkov na účtoch z roku 2017.  

Schválený rozpočet bol v priebehu rozpočtového roka 2018 zmenený  trikrát rozpočtovými 

zmenami.   

- Prvá zmena schválená dňa 20.6.2018 uznesením        č.37/2018 

- Druhá zmena schválená dňa  10.10.2018 uznesením  č. 71/2018 

- Tretia zmena schválená dňa 19.12.2018 uznesením    č.23/2018 

  Schválený rozpočet v € 

Rok 2018 

Rozpočet po zmenách v € 

Rok 2018 

Bežný rozpočet    

Príjmy        1 745 406         1 866 837 

Výdavky        1 725 642         1851 976 

Prebytok/schodok             19 764              14 861 

   

 

   

Kapitálový rozpočet   



7 

 

Príjmy           139 315            139 315  
Výdavky           467 417                 507 907   

Prebytok/schodok  -  328 102              -      368 592 

   

Rozpočet celkom            

Príjmy 2 227 111         2 396 244 

Výdavky 2 218 423          2 385 247 

Schodok  /prebytok 

 

+      8 688                                                  +     10   997 

Príjmové finančné operácie    342 390            390 092  
Výdavkové finančné 

operácie 

   25 364                25 364 

Zostatok fin.operácií     317 026              364 728 

 

 

Plnenie rozpočtu bežných príjmov 

Vlastné príjmy bežného rozpočtu predstavovali daňové príjmy a nedaňové príjmy. Príjmy 

kapitálového rozpočtu predstavovali príjmy z predaja majetku. Cudzie príjmy bežného 

rozpočtu boli tvorené dotáciami na činnosť preneseného výkonu štátnej správy, kapitálové 

príjmy boli tvorené dotáciami zo ŠR a  iných verejných rozpočtov. 

 

Rok 

 

Upravený rozpočet  Skutočnosť 

2012 1 400 353 1 401 239,60 

2013 1 434 446 1 483 489,77  
2014 1 481 291 1 490 420,96 

2015 1 549 336 1 548 494 

2016 1 623 390 1 672 802,73 

2017 1 765 641 1 769 142,34 

2018 1 842 945 1 813 491,67 

   

 

Najväčší podiel na celkovom objeme daňových príjmov má stále výnos dane poukazovanej 

územnej samospráve zo štátu, tzv. podielová daň zo štátneho rozpočtu. Z rozpočtovanej               

finančnej čiastky na rok 2018 vo výške 580 000,-€ dosiahli skutočné príjmy čiastku 

600 883,68 €. Čo predstavuje plnenie na 103,60%. 

 

Vývoj dane z nehnuteľnosti v sledovanom období 

Rok                 Skutočnosť 

2012                 100 801 

2013                 105 150 

2014                   99 716 

2015                   94 848 

2016                 106 677,23 

2017                 105 206,28        

2018                 106 779,21        

Najväčší podiel na dani z nehnuteľnosti má daň z pozemkov, ktorá v roku 2018 dosiahla 

výšku 58 264,75 €. Dane zo stavieb predstavovali čiastku  48 047,33 € a daň z bytov čiastku 
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467,13 €. Rozpočtovaný príjem dane z nehnuteľnosti na rok 2018 bol 106 320,-€ a dosiahnutá 

skutočnosť 106 779,21 €.   

 

 Daň 

z pozemkov   

Daň zo stavieb Daň z bytov Poplatok 

za komunálny 

odpad 

Skutočnosť 

2012 

58 432,74 41 845,15 523,72 47 166,22 

Skutočnosť 

2013 

59 455,90 45 216,12 478,24 50 257,54 

Skutočnosť 

2014 

58 719,53 40 526,66 470,48 47 343,41 

Skutočnosť 

2015 

51 704,49 42 66,15 475,78 46 064,96 

Skutočnosť 

2016 

58 805,26 47 394,89 477,08 46 825,82 

Skutočnosť 

2017 

58 392,03 46 338,32 475,93 47 871,76 

Skutočnosť 

2018 

58 264,75 48 047,33 467,13 47 778,83 

 

Výnos poplatku za komunálny odpad a drobný stavebný odpad v roku 2018 predstavoval 

čiastku 47 778,83   €. Náklady na efektívny zvoz a odvoz odpadu v obci za rok 2018 dosiahli 

skutočnosť 47 935,18 €. Obec  pri nakladaní s komunálnym odpadom a drobným stavebným 

odpadom dosiahla zisk  v  programe 3.12. Zvoz a odvoz odpadu v obci v roku 2018 čiastkou 

156,35 €.  

 

 Skutočnosť  

2012 

Skutočnosť 

2013 

Skutočnosť                      

2014 

  

Skutočnosť           

2015  

Skutočnosť   

2016 

Skutočnosť 

2017 

Skutočnosť                                 

2018  

Daň za psa 968,08 1 407,69 1 291,72 1 341 1 514,50 1 669,90 1 503 

Za  

nevýherné 

hracie 

automaty  

   27,38 52,48       30,-      30       30       30         0 

Za 

ubytovanie 

7 481,29 6 811,29 5 590,47 11 419,17 14 566,49 14 673 14 123,03 

 

Za 

užívanie 

VP 

   768,52    472 -                           729,98       927,7       841      774,50 

 

Výber ostatných daní  bol v  položkách daň za ubytovanie ,za užívanie verejného priestranstva  

a dani za psa nižší oproti roku 2017.  

 

 

 

 

 

                                                                                                                                                                             

Plnenie nedaňových príjmov a porovnanie s minulými rokmi: 
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 2011 

skutočnosť 

2013                                              

skutočnosť 

2014 

skutočnosť 

2015                 

skutočnosť 

2016                        

skutočnosť 

2017                     

skutočnosť 

2018                        

skutočnosť 

2015                                                              

skutočnosť 

Nedaňové 

príjmy 

197 081,72 231 285,86 194 103,82 219 047,94 265 036,62 369 414,93 343 526,63 219 047,94  

 

 

Nedaňové príjmy predstavujú tržby za prenájom obecného majetku, administratívne a iné 

poplatky, sankčné úroky, predaj výrobkov a služieb, réžia stravy, poplatky za znečisťovanie 

ovzdušia,  predaj prebytočného majetku, úroky z vkladov, cintorínske poplatky, platby za 

služby v ZPS, rozvoz obedov, poplatky za  opatrovné, služby v Dome nádeje, odstraňovanie 

snehu, predaj elektro odpadu a železného šrotu a iné príjmy.  Skutočnosť naplnenie položky 

nedaňových príjmov v roku 2018 klesla oproti roku 2017 o 7,5 %. Príjem z prenajatých 

pozemkov klesol oproti roku 2017  o 35 429,55 €z dôvodu platby prenájmu pozemkov na 

bývalom colnom hraničnom priechode, ktorý bol v roku 2017 zaplatený na 10 rokov dopredu. 

Taktiež z dôvodu uníženia platieb za stravu v Zariadení pre seniorov o 14 885,-€. Nárast 

príjmu oproti roku 2017 nastal v položkách predaj výrobkov, tovarov a služieb o 4 942,62 €  

tiež za služby v Zariadení pre seniorov   z dôvodu navýšenia platieb za tieto služby. 

 

ČERPANIE ROZPOČTU VÝDAVKOV 

 

Vývoj čerpania rozpočtu bežných výdavkov 

 Rozpočet po zmenách Skutočnosť 

Rok 2012 1 366 935 1  303 364,58 

Rok 2013 1 431 722 1  437 406,43 

Rok 2014 1 477 373 1 374 377, 47 

 Rok 2015                      1 543 533 1 455 425,42 

Rok 2016                      1 583 276 1 450 321,33 

Rok 2017                     1 658 732 

 

1  546 783,25                                                    

Rok 2018                     1 234 972 

 

1  058 720,84                                                    

   

 

Schválený rozpočet bežných výdavkov bol skutočne čerpaný na 85,73 %.   

 

Z rozpočtovaných nákladov na mzdy, platy, služobné príjmy a ostatné vyrovnania 445 235 € 

bolo skutočné čerpanie k 31.12.2018 vo výške 395 152,18 €, čo predstavuje čerpanie na 88,75 

%. Tieto náklady tvoria prostriedky na mzdu starostu ,kontrolórky obce, pracovníkov 

obecného úradu, zástupcu starostu, MOS, matriky, registra obyvateľov, stavebného úseku, 

životné prostredie, knižnice, ZPS Makov- sociálna pracovníčka, opatrovateľky, účtovníčka, 

rozvoz obedov. 

Z dôvodu, že bolo ušetrené na nákladoch na mzdy priamo súvisí aj šetrenie na poistnom do 

poisťovní aj doplnkovom dôchodkovom sporení. 

Poistné a príspevky do poisťovní bolo rozpočtované pre rok 2018 vo výške 159 599,- €.                         

Skutočné čerpanie  predstavovalo 86,70% to jest 138 376,88 €. Sú to platby za odvody 

poistného z miezd pracovníkov obecného úradu,  zariadenia pre seniorov za zamestnávateľa 

a z dohôd o vykonaní práce a z dohôd o pracovnej činnosti. 
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Doplnkové dôchodkové poistenie bolo rozpočtované vo výške  7 203,- €. Skutočné čerpanie 

vo výške  6 327,35 € čo je 87,84%. Táto čiastka predstavuje doplnkové dôchodkové poistenie 

pre  zamestnancov. 

574 920 € bolo rozpočtované na tovary  a služby na rok 2018 –energie, materiál, PHM, 

poštovné, dopravné, cestovné náhrady, štandardná údržba a oprava, nájomné a ostatné tovary 

a služby. Skutočné čerpanie bolo vo výške  477349,99 € to jest 83,03 %. 

Na nemocenské dávky, odchodné a odstupné bolo rozpočtované 3525,- € skutočné čerpanie  

1 263,28 € to jest 35,84 %. 

Bežné transfery s rozpočtom 34 870 € boli skutočne čerpané vo výške 32 874,08 €, čo 

predstavuje  94,28 %. Boli poskytnuté dotácie na činnosť ZO SZTP a ZPCCH, Makovský 

prameň, dotáciu na činnosť folklórneho súboru MAKOVANKA, pre rímskokatolícku cirkev 

farnosť sv. Petra a Pavla, činnosť neinvestičného fondu Makové zrnká, občianske združenie 

ŠK Javorník Makov, príspevok MO Matice Slovenskej, členské príspevky do ZMOS, ZMOK, 

Mikroregión Horné Kysuce, organizácia cestovného ruchu Kysuce a detí v hmotnej núdzi. 

 

Čerpanie rozpočtu kapitálových výdavkov 

 

 Rozpočet Skutočnosť 

Rok 2012 658 848 277 936,65 

Rok 2013 639 949 275 189,96 

Rok 2014 1 000 542 243 727,28 

Rok 2015              806 905 635 562,94 

Rok 2016              291 590 204 334,09 

Rok 2017              303 770 210 627,59 

Rok 2018              479 305 404 170,46 

 

  
 

Rozpočet kapitálových výdavkov na rok 2018 bol čerpaný do výšky   84,32 %.  

Z kapitálových výdavkov sa zrealizovali investičné akcie:                                                                                                                                     

- cintorínske  a pohrebné služby –    z rozpočtovaných 5000 € bolo preinvestované 690,83 

€, čo predstavuje  čerpanie 13,82 %. Finančné prostriedky boli použité na nákup elektrického 

oplotenia na hornú časť cintorína.                                                                                                            

-   kamerový systém obce- z rozpočtovaných 13 000 € bolo vyčerpaných 12 567,60 €na 

rozšírenie kamerového systému obce, čo predstavuje čerpanie 96,67  %.                                                                                                                                                                

- letná údržba miestnych komunikácií  - na rok 2018 bolo rozpočtované v kapitálových 

výdavkoch na letnú údržbu 135 000 €. Skutočné čerpanie bolo vo výške 125 129,59 €, čo 

predstavuje čerpanie na 92,69 %. Výkup pozemkov pod miestne komunikácie v sume 

2 305,87 €. Rekonštrukcia chodníka IV. etapa v sume 26 788,89 €. Preasfaltovanie miestnych 

komunikácie  v časti Čierne, Kopanice – Dybale, Potok od pani  Husarikovej   po kaplnku.                                                                                                                                           

-správa a údržba miestnych komunikácií zimná –  pre rok 2018 neboli rozpočtované 

žiadne kapitálové výdavky na zimnú údržbu iba služby, ktorá sa nachádzajú v bežných 

výdavkoch  

- správa a údržba verejných priestranstiev -  rozpočet pre túto rozpočtovú položku bol vo 

výške 6 000 €. Skutočné čerpanie bolo vo výške 5 843,30 €, čo predstavuje 97,39 %.                                   

Bola zrealizovaná rekonštrukcia autobusovej zastávky u ŽSR. 

- dom kultúry- rozpočet na rekonštrukciu domu kultúry bol vo výške 106 100 €,  čerpanie 

tejto položky vo výške 105 946,11 € predstavovalo  99,85 % čerpanie. Finančné prostriedky 

boli použité na interiérové vybavenie zasadačky v Dome kultúry Makov v sume 6 102,12 €. 

Ozvučenie zasadačky v sume 3006,60 €. Rekonštrukcia WC a zasadačky v sume 65 895,89 €. 
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Kanalizácia pre dom kultúry Makov vo výške 2 330 € a rekonštrukcia strechy na Dome 

kultúry v sume 28 611,50 €. 

ŠK Javorník Makov -    rozpočet pre športový klub Javorník Makov bol pre rok 2018 vo 

výške 35 000 €. Skutočné čerpanie vo výške 35 780 €, čo predstavuje 102,23 % čerpanie. 

Finančné prostriedky boli použité na rekonštrukciu futbalového ihriska.                                                                                                                                                                                                                                     

- bytový dom Čierne 17 – z rozpočtovaných 10 000 € nastalo skutočné čerpanie vo     

výške 351,53 €, čo predstavuje 3,52 %. Bola vybudovaná priečka v kotolni. 

Útulok – Makov č. 122 - rozpočet vo výške 3 500 €  bol čerpaný na 94,68 % a v čiastke 

3 313,74 € na vybudovanie bleskozvodu. 

 

-správa CHP Makov –  rozpočet 51 400 € čerpanie 45 754,78 € 87,65 % čerpanie. 

Rekonštruoval sa prístrešok pre dobytok v priestoroch bývalého colného hraničného prechodu 

na garáž obecnej techniky. 

 

- správa obce Makov – rozpočet vo výške 77 405 € bol skutočne čerpaný na 89,78 %, čo 

predstavuje čiastku 69 495,70 €. Bol zakúpený nový kopírovací stroj v sume 1 581 €, 

doplatok auta SUZUKI VITARA  v sume 8 249,50 €, projekty na bytové domy v sume 3 000 

€  a rekonštrukcia vykurovania obecného úradu v Makove v sume 56 665,20 €.  

 

Nedočerpanie kapitálového rozpočtu obce na rok 2018 bolo z dôvodu, že nie všetky 

rozpočtované kapitálové výdavky boli zrealizované napr.: 

- Obecný vodovod v sume 2 000 €                                                                                                                      

- Ochrana pred požiarmi v sume 25 000 € 

- Zariadenie pre seniorov v sume 1 500 € 

- Bytový dom Štandard 210  v sume   4 000 €. 

-     Zdravotné stredisko v sume 4 400 € 

 

Celkové čerpanie kapitálových výdavkov v roku 2018 bolo 84,32 %. 

                                                                                                                                                                    

Finančné operácie 

Súčasťou rozpočtu sú aj finančné operácie, ktorými sa vykonávajú prevody z peňažných 

fondov a realizujú sa návratné zdroje financovania a ich splácanie. Za finančné operácie sa 

považujú aj poskytnuté pôžičky a návratné finančné výpomoci, vystavené a prijaté zmenky, 

predaj a obstaranie majetkových účastí. Finančné operácie nie sú súčasťou príjmov 

a výdavkov rozpočtu obce. 

 

Finančné operácie za roky 2013-2018 

 
Skutočnosť 

2013 

Skutočnosť 

2014 

Skutočnosť 

2015 

Skutočnos

ť 

2016 

Skutočnosť 

2017 

Skutočnosť 

2018 

Príjmové 

finančné 

operácie 

  96 209,97       204 028,35   562 136,78 132 024,77     15 91,29 108 367,17 

Výdavkové 

finančné 

operácie 

17  542,14      6 123,73    30 881,30 28 178,68        28 472,25 18 225,50 
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Príjmové finančné operácie  v roku 2018 predstavovali zostatok  finančných prostriedkov 

z roku 2017 zo ŠR v sume 7 180,66 €  v Základnej škole s materskou školou v Makove, 

nevyčerpané prostriedky z roku 2017 v sume 58 432,12 € v súlade so zákonom č. 583/2004 Z. 

prijaté zábezpeky v bytových domoch v sume 978,45 € a prostriedky z rezervného fondu 

v sume 41 775,94 €. 

                                                                                                                                                                  

Výdavkové finančné operácie sa použili na splácanie istín z prijatých úverov                                                           

- ŠFRB na bytový dom Čierne  17                                        5 608,51 €                                                                                                                                                                                       

- ŠFRB na bytový dom Štandard 210                                  8 013,28 €                                                                                                                                                                             

- investičný úver  ročný rekonštrukcia výdajne ŠJ                                                    4  603,71,-€                                          

 

Výsledok hospodárenia 

Výsledok rozpočtového hospodárenia sa zisťuje po zúčtovaní celkových príjmov a výdavkov 

ako výsledok ich súhrnnej bilancie. Výsledok rozpočtového hospodárenia môže byť prebytok 

alebo schodok  rozpočtu: podľa § 2 písm. b/ a c/ a § 10 ods. 3 písm. a/ a b/ zákona 

o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy prebytkom rozpočtu je kladný rozdiel medzi 

príjmami a výdavkami rozpočtu, schodkom rozpočtu je záporný rozdiel medzi príjmami 

a výdavkami rozpočtu. Pod príjmami a výdavkami rozpočtu sa chápu bežné príjmy a bežné 

výdavky / bežný rozpočet/ a kapitálové príjmy a kapitálové výdavky / kapitálový rozpočet/, 

súčasťou príjmov a výdavkov rozpočtu nie sú finančné operácie.  

 

Hospodárenie obce v roku 2018 dokumentuje nasledovná tabuľka: 

 

 Schválený rozpočet v € Upravený rozpočet v € Čerpanie v € 

Bežný rozpočet    

Príjmy 1  745 406 1 866 837 1 827 578,40 

Výdavky 1 725 642 1 851 976 1 662 924,71 

Prebytok/schodok       19 764      14   861      150 566,96  

    

Kapitálový rozpočet    

Príjmy     139  315    139 315    120 551 

Výdavky     467   417    507 907      432 772,46 

Prebytok/schodok     -328 102 -  368 592   - 312 221,46 

    

Rozpočet celkom    

Príjmy celkom 1 884 721 2 006 152 1 948 129,40 

Výdavky celkom 2 193 059 2 359 883 2 095 697,17 

Prebytok/schodok          -308 338 -353 731   - 147 567,77   

 

Schodok rozpočtu celkom                                                                                      - 147 567,77 

Rozdiel z príjmových a výdavkových finančných operácii je                                90 141,67 

 

Schodok rozpočtu v sume 147 567,77 € zistený podľa ustanovenia § 10 ods. 3 písm. a/ 

a b/  zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a o zmene 

a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov, navrhujeme vyfinancovať 

nasledovne : 

- z rezervného fondu v sume         54 627,94 €                                                                                                                                             

-       z finančných operácií v sume                                                                     90 141,67 € 

Zostatok finančných operácií v sume 90 141,67 € bol použitý na vysporiadanie schodku 

kapitálového rozpočtu.   
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V zmysle ustanovenia § 16 odsek 6 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových pravidlách 

územnej samosprávy a o zmene a doplnení niektorých zákonov v znení neskorších predpisov 

sa na účely tvorby peňažných fondov pri usporiadaní prebytku rozpočtu obce podľa § 10 ods. 

3 písm. a/ a b/ citovaného zákona z tohto prebytku vylučujú : 

 

Vylúčenie z prebytku nevyčerpaných finančných prostriedkov  zo ŠR na   bežné výdavky 

poskytnuté v rozpočtovom roku                                                                                 4  937,52 € 

Nevyčerpané prostriedky z ŠR účelovo určené na kapitálové výdavky                   30  000 € 

Nevyčerpané prostriedky z fondu  prevádzky, údržby a opráv BD Čierne 17    1  679,31 € 

Nevyčerpané prostriedky z fondu prevádzky, údržby a opráv BD Standard      4 620,13 € 

Nevyčerpané prostriedky z účelovo určených darov od sponzorov                     3 933,59 € 

Celkom                                                                                                                45 170, 55 € 

 

Obec Makov usporiadala finančné vzťahy so štátnym rozpočtom:                                                                                                

                                                                                                                                                   

Bilancia aktív a pasív 

Rok 2008 bol medzníkom v účtovníctve obcí, nakoľko od 1.1.2008 začali mestá a obce 

akruálne účtovať podľa metodiky Medzinárodných účtovných štandardov pre verejný sektor 

/IPSAS/. Akruálne účtovníctvo je informačná sústava, ktorá zachytáva informácie o majetku, 

záväzkoch, nákladoch, výnosoch, príjmoch a výdavkoch v období, kedy vznikli t.j. v období, 

s ktorým časovo a vecne súvisia. Je založené na akruálnom – časovom princípe. Subjekty 

verejnej správy teda vedú účtovníctvo na akruálnom princípe na rozdiel od rozpočtu, ktorý sa 

naďalej zostavuje na hotovostnom systéme. V zásade to znamená, že prebytok a schodok 

rozpočtu a celého rozpočtového hospodárenia sa zisťuje mimo účtovníctva na  základe 

skutočne realizovaných rozpočtových príjmov a rozpočtových výdavkov na položkách 

v rozpočtovom hospodárení. Na druhej strane závierka verejnej správy sa stáva 

zrozumiteľnejšia nakoľko sa priblížila postupom účtovania pre podnikateľský sektor. 

 

Aktíva- ide o ekonomické prostriedky, ktoré sú výsledkom minulých udalostí, od ktorých sa 

očakáva , že v budúcnosti povedú k zvýšeniu ekonomických úžitkov, pričom aktíva tvoria 

majetok a iné aktíva. 

- aktíva k 31.12.2014 sú v hodnote                                                  6 229 794 € 

- aktíva k 31.12.2015 sú v hodnote                                                  6 332 046 €  

- aktíva k 31.12.2016 sú v hodnote                                                   6 081 302 € 

- aktíva k 31.12.2017 sú v hodnote                                                   5 937 421,38 € 

- aktíva k 31.12.2018 sú v hodnote                                                   5 812 849,37 € 

 

Pasíva – ide o existujúce povinností, ktoré vznikli z minulých udalostí, pravdepodobne 

v budúcnosti znížia ekonomické úžitky obce 

- pasíva k 31.12.2014                                                                           6 229 794 € 

- pasíva k 31.12.2015                                                                           6 332 046 € 

- pasíva k 31.12.2016                                                                           6 081 302 €                           

- pasíva k 31.12.2017                                                                            5 937 421,38 € 

- pasíva k 31.12.2018                                                                            5 812 849,37 € 

   

Konečné zostatky všetkých účtov vykázaných v súvahe k poslednému dňu účtovného obdobia 

boli zhodné so začiatočnými stavmi všetkých účtov k prvému dňu bezprostredne 

nasledujúceho účtovného obdobia a obsahové vymedzenie položiek účtovných výkazov 

nadväzovalo na príslušné syntetické účty rámcovej účtovnej osnovy a analytické účty uvedené 
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v účtovnom rozvrhu. Účtovné výkazy boli v súlade s hlavnou knihou a obsahovali náležitosti 

účtovnej závierky. 

Aktíva, t .j. majetok spolu krytý pasívami, t .j. zdrojmi krytia, podľa účtovnej uzávierky 

predstavujú sumu: 

-                  31.12.2010    5 308 808 

-              31.12.2011    8 840 900                                                                                                                                                            

-                  31.12 2012    8 689 559                                                                                                                                                           

-                  31.12.2013    6 423 869  

-                  31.12.2014    6 229 794                                                                                                                                                                     

-                  31.12.2015    6 332 04      

-                  31.12.2016    6 081 302     

-                  31.12.2017    5 937 421,38     

-                  31.12.2018    5 812 849,37                                                                                                                                                                                 

 

Bilancia pohľadávok a záväzkov 

Situácia vo vývoji pohľadávok sa oproti predchádzajúcemu roku zlepšila. Výška pohľadávok  

v roku 2017 bola 65 371,55 €. V porovnaní s rokom 2017 v roku 2018  klesli pohľadávky    

o     2 627,59 € to jest o 4,01 %. Pohľadávky v roku 2018 predstavujú čiastku 62 743,96 €. 

Obec  eviduje záväzky v celkovej hodnote 499 529,57 €.  Výška evidovaných záväzkov oproti 

minulému roku klesla o 8 948,11 €. 

 

Prehľad o stave a vývoji dlhu 

Stav k   1.1.2011                     132 683,21    

Stav k 31.12.2012                      130 334,23 

Stav k 31.12.2013                      190 295,80 

Stav k 31.12.2014                      205 215,53 

Stav k 31.12.2015                       419 216,87  

Stav k 31.12.2016                       405 063,48 

Stav k 31.12.2017                       383 803,25 

Stav k 31.12.2018                       358 253,18 

 

Obec Makov pri používaní návratných zdrojov financovania dodržiava pravidlá používania 

návratných zdrojov financovania podľa § 17 zákona č. 583/2004 Z. z. o rozpočtových 

pravidlách územnej samosprávy. 

 

Z Á V E R  

Záverečný účet obce patrí medzi zásadné dokumenty. Jeho cieľom je podrobne informovať 

o hospodárení obce za uplynulý rok. Okrem hodnotiacej funkcie sa má stať zároveň 

východiskom budúcich rozhodnutí orgánov obce, zvlášť v oblasti rozpočtu, financií 

a nakladania s majetkom obce. Zverejnením s možnosťou pripomienkovania sa zároveň účet 

následne stáva nástrojom komunikácie medzi samosprávou a obyvateľmi a nástrojom verejnej 

kontroly samosprávy. 

Návrh záverečného účtu Obce Makov za rok 2018  je spracovaný v súlade s príslušnými 

ustanoveniami § 16 zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy a obsahuje 

všetky predpísané náležitosti podľa § 16 ods. 5 zákona o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy. Návrh záverečného účtu  Obce Makov za rok 2018 bol v zmysle § 9 ods. 2 

zákona o obecnom zriadení a § 16 ods. 9 zákona o rozpočtových pravidlách územnej 

samosprávy zverejnený najmenej 15 dní spôsobom v obci obvyklým. Riadna účtovná 
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závierka k 31.12.2018 bola v súlade s § 9, ods. 5 zákona o obecnom zriadení a § 16 ods. 3 

zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy overená audítorom. 

 

V zmysle par. 16 ods. 10 zákona o rozpočtových pravidlách územnej samosprávy hlavná 

kontrolórka obce odporúča obecnému zastupiteľstvu uzatvoriť prerokovanie návrhu 

záverečného účtu Obce Makov za rok 2018 výrokom „Celoročne hospodárenie obce Makov 

za rok 2018 sa  schvaľuje  bez výhrad“. 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 4: 

 

p. Elena Trebulová, hlavná kontrolórka obce – pokiaľ ide o audit záverečného účtu, ten je 

zrealizovaný, k správe však žiada audítorka najskôr uznesenie obecného zastupiteľstva, čo nie 

je v rozpore so zákonom. V minulosti to bolo naopak, pred schválením záverečného účtu 

obecným zastupiteľstvom bola najskôr predložená správa audítora. 

 

Mgr. Janka  Petrovičová, poslankyňa OZ – obec nemá dosah na to, aby s audítorkou 

komunikovala o možnosti predloženia správy pred prijatím uznesenia? 

(Ing. Irena Valičková – audítorka sa drží svojich usmernení a pokynov, podľa ktorých musí  

                                      byť správa audítora predložená do konca príslušného kalendárneho  

                                      roka) 

(p. Elena Trebulová – správa audítora môže byť spracovaná až do konca roka, záverečný účet  

                                    však musí byť schválený do konca júna) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

odborné stanovisko hlavnej kontrolórky obce, p. Eleny Trebulovej, k záverečnému účtu Obce 

Makov za rok 2018. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.86/2019 bolo prijaté. 
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5. SCHVÁLENIE ZÁVEREČNÉHO ÚČTU OBCE MAKOV ZA ROK 2018 

 

Záverečný účet Obce Makov za rok 2018, ktorý  predložila Ing. Irena Valičková, účtovníčka 

a rozpočtárka obce zahŕňa: 

- Rozpočet obce pre rok 2018 

- Rozbor plnenia príjmov za rok 2018 

- Rozbor čerpania výdavkov za rok 2018 

- Prebytok/schodok rozpočtového hospodárenia za rok 2018 

- Tvorba a použitie prostriedkov fondov 

- Bilancia aktív a pasív k 31. 12. 2018  

- Prehľad o stave a vývoji dlhu k 31.12.2018 

- Prehľad o poskytnutých dotáciách právnickým osobám a fyzickým osobám –  

   podnikateľom podľa § 7 ods. 4 zákona č. 583/2004 Z. z. 

- Údaje o nákladoch a výnosoch podnikateľskej činnosti 

- Finančné usporiadanie finančných vzťahov voči: 

  a) zriadeným a založeným právnickým osobám 

  b) štátnemu rozpočtu 

  c) štátnym fondom 

  d) rozpočtom iných obcí 

  e) rozpočtom VÚC 

- Návrh uznesenia 

 

Uvedený záverečný účet Obce Makov za rok 2018 tvorí prílohu zápisnice. 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 5: 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – dnes schválime záverečný účet  a čo ak audítorka 

nájde nejaké chyby? 

(Ing. Irena Valičková – audítorka záverečný účet už skontrolovala, malé chybičky sa opravili) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – osobne je za schválenie záverečného účtu,  má však 

k nemu niekoľko postrehov a pripomienok. Na jednej strane chce oceniť vedenie obce, naozaj 

investovali značné kapitálové prostriedky do rozvoja obce. Na druhej strane však tieto 

kapitálové prostriedky boli väčšinou  iba z vlastných zdrojov obce, chýba mu zapojenie sa 

obce do projektov  z európskych zdrojov. Ďalšia vec nesúvisí so záverečným účtom, ale súvisí 

to s rozpočtom. Máme pomiešané veci prechádzajúce z predošlého roka do ďalšieho roka.  

Schodok kapitálového rozpočtu bol krytý prebytkom bežného rozpočtu a príjmovými 

finančnými operáciami. To je v poriadku, ale celkovo hospodárenie obce skončilo  po vykrytí 

s prebytkom 10 997 € , takto skončilo rozpočtové hospodárenie. V minulom roku sme minuli 

všetky zdroje v hospodárení obce, aj rezervný fond. Malo by sa teraz vytvoriť 10 % z 

hospodárenia do rezervného fondu.  

Prekáža mu, že v zariadení pre seniorov sme vrátili 6 500 € za neobsadené miesta. To isté je 

aj v útulku, takisto vraciame finančné prostriedky, ktoré nám dáva štát. Nevyužijeme to, hoci 

v obci máme sociálne slabých na umiestnenie. 

Hospodárenie je síce prehľadné, ale nemá byť  súčasťou aj správa o činnosti obce? 

(Ing. Irena Valičková – nie, robí sa iba konsolidovaná výročná správa) 
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p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – pri kapitálových výdavkoch pre ŠK Javorník Makov na 

str. 11 je uvedený rozpočet 35 000 €. O čo ide? 

(Ing. Irena Valičková – 25 000 € získala obec zo Slovenského futbalového zväzu a 15 000 €   

                                      je z vlastných zdrojov na rekonštrukciu futbalového trávnika.) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

Záverečný účet obce a celoročné hospodárenie  za rok 2018 bez výhrad. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.87/2019 bolo prijaté. 

 

 

6. SCHVÁLENIE 1. ÚPRAVY ROZPOČTU OBCE MAKOV PRE ROK  2019 

 

 

Nakoľko podľa zákona č. 369/1990 Zb. o obecnom zriadení §11 ods. 4 písmena b) obecné 

zastupiteľstvo schvaľuje rozpočet obce a jeho zmeny, predkladá Ing. Irena Valičková, 

rozpočtárka a účtovníčka obce  na prerokovanie a schválenie návrh 1. úpravy rozpočtu obce 

na rok 2019. 

Dôvodom úpravy rozpočtu sú zmeny v rozpočte na bežné výdavky v rámci samosprávy 

a kapitálové výdavky, ktoré neboli  rozpočtované alebo boli rozpočtované v nedostatočnej 

sume. Zároveň  nastala úprava rozpočtu na prenesený výkon štátnej správy na úseku školstva, 

na projekt asistenta učiteľa, kde došlo k navýšeniu dotácie.     

Návrh úpravy: 

Príjmy rozpočtu 2019 

     -    Predaj tovarov a služieb zvýšiť o výšku 23 000 € 

     -     Služby  za oranie Z11441 zvýšiť o výšku 400 €  

     -     Príjmy z dobropisov zvýšiť o výšku  200 €  
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     -     Iné príjmy- trovy zastupovania, poškodenie majetku  zvýšiť o výšku  500 € 

     -     Sponzorské príspevky pre ZPS Makov zvýšiť o výšku  600 €  

     -     Sponzorské príspevky na opravu ciest zvýšiť o výšku   400 € 

      -    Dotácia od MV SR na PVŠS – školstvo zvýšiť o výšku 42 605 € 

     -     Dotácia na stravu pre deti predškolského veku zvýšiť o výšku  2 920 €  

      -    Dotácia od MV SR na bežné výdavky (voľby) zvýšiť o výšku  440 € 

      -    Dotácia od MV SR na bežné výdavky na asistenta učiteľa na obdobie 1-8/2019 zvýšiť  

           o výšku 3 696 € 

      -    Transfer od UPSVR  Čadca na bežné výdavky MOS §50j ( doplatok za r.2018) zvýšiť  

            o výšku 1 945 €  

      -    Preplatok plynu za rok 2018  pre ZŠ s MŠ Makov 264  zvýšiť o výšku 1 158 € 

      -    Preplatok plynu za rok 2018  pre ZŠ s MŠ elokované pracovisko Makov 146 zvýšiť  

           o výšku 1 410 € 

      -    Zostatok prostriedkov z roku 2018 na PVŠS na úseku školstva zvýšiť o výšku 2 438 € 

      -    Predaj železa ZŠ s MŠ zvýšiť o výšku 43 € 

      -    Zostatok prostriedkov na projekt ZŠ zo ŠR zvýšiť o výšku 7 524 €  

       

           Spolu príjmy:   zvýšenie o 92 079 € 

Výdavky rozpočtu 2019 

- zvýšiť v Zabezpečovaní úkonov spojených s voľbami bežné výdavky na mzdu 

(kúrenie) a energie   

o výšku 440 € 

- zvýšiť bežné výdavky na Audit o výšku 750 € 

- zvýšiť v Zvoz a odvoz odpadu bežné výdavky na vypracovanie POD o výšku 170 € 

- zvýšiť v Kamerovom systém obce bežné výdavky o výšku 400 € na údržbu 

kamerového systému   

- zvýšiť v Správa a údržba MK- zimná  bežné výdavky na oranie o výšku 20 000 € 

- zvýšiť pre Základnú školu bežné výdavky na PVŠS o výšku 42 605 €, o výšku 3 696 

€  na asistenta učiteľa, o výšku 2 438 € (zostatok prostriedkov za r.2018 –prenesený 

do roku 2019), o výšku 1 158 € (preplatok plynu), o výšku 43 € (predaj železa), 

o výšku 1 311 € spolufinancovanie projektu , t .j. celkom zvýšiť o výšku 51 251 €  

- zvýšiť pre Materskú školu bežné výdavky o výšku 11 544 € na originálne 

kompetencie, preplatok plynu za rok 2018 o 1 410 €, t. j. celkom o výšku  12 954 € 

- zvýšiť pre Školský klub detí bežné výdavky z podielových daní o výšku 3 345 € 

- zvýšiť v Dome kultúry bežné výdavky na revízie o výšku 500 €  

- zvýšiť Brest u PAPAJI kapitálové výdavky na projekt o výšku 700 €  a zvýšiť bežné 

výdavky na vypracovanie žiadosti o NFP o výšku 500 €  

- zvýšiť Menšie obecné služby bežné výdavky na mzdy a odvody §50j o výšku 200 € 

zvýšiť v Správe obce bežné výdavky na PC (server ) o výšku 1 200 €, na inzerciu ( 

voľba riaditeľa školy) o výšku 260 € a kapitálové výdavky znížiť na projekty o výšku 

700 € 

      

      Spolu výdavky: zvýšenie o 91 970 € 

  

             Rozpočet po úprave: 

  Príjmy bežné   :        2 032 771 €                    Výdavky bežné:          2 008 299 € 

  Príjmy kapitálové:        71 000 €                     Kapitálové výdavky:     210 502 € 

  Príjmy finančné:         128 762 €                     Finančné operácie:          13 530 €  

  Príjmy celkom:      2 232 533 €                     Výdavky celkom:      2 232 331 € 



19 

 

 

  Rozdiel: +  202 € 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 6: 

 

Ing. Irena Valičková, účtovníčka a rozpočtárka obce -  v príjmovej časti pri schvaľovaní 

rozpočtu pre rok 2019 sme ešte nepoznali dotácie na prenesený výkon štátnej správy pre ZŠ 

s MŠ, koeficient prepočítania bol navýšený, preto aj dotácie pre školu sú zvýšené. Takisto 

mali v ZŠ s MŠ preplatky za plyn. V bytovom dome č. 383 odchádzal z bytu p. Špulica, ktorý 

mal nedoplatky, riešilo sa to cez exekútora, v súčasnosti splátky spláca. 

Pán Zeman, ktorý ťaží v našej obci vždy dáva sponzorské príspevky na opravu ciest, teraz je  

to 400 €, doposiaľ to bolo cca 8 000 €. 

Aby rozpočet nebol schodkový, navyšuje sa aj na tovary a služby. V zime boli kvôli snehovej 

kalamite veľké výdavky na zimnú údržbu, to sú také najväčšie položky, ktoré sa menia. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – p. Zeman z Českej republiky je jediným prispievateľom  

                                                      v obci na opravu ciest po ťažbe dreva. Mali sme s ostatnými  

                                                     aj spoločné sedenia ohľadom prispievania na opravu ciest po  

                                                     ťažbách, všetci  sa tvária, že to chápu, ale nijakým spôsobom  

                                                     obci nepomáhajú.) 

(Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – je to pán z Čiech, možno tam je to bežné prispievať na  

                                                      opravu zničených ciest po ťažbe dreva, na Slovensku sú asi  

                                                      iné móresy pri ťažbe dreva.) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je to aj chyba štátu, že by sa mal viac v tomto postaviť za  

                                                      obce, dať nám väčšiu kompetenciu ) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – pokiaľ ide o dotácie na originálne kompetencie 

podľa počtu žiakov, môžeme si gratulovať, že naša škola má dobré meno a školu navštevujú 

aj žiaci zo susedných obcí – Kolárovice, Vysoká nad Kysucou, Turzovka. Bola tu prítomná aj 

školská inšpekcia, ktorá realizovala anonymný prieskum ohľadom klímy a šikanovania          

v škole a dopadlo to výborne.                                                       

 

Ing. Irena Valičková,  účtovníčka a rozpočtárka obce -  štát schválil príspevok vo výške 1,20 € 

na stravu pre predškolákov, od septembra 2019 to bude aj pre potencionálnych stravníkov, 

čiže pre všetkých žiakov, musí byť však dieťa v škole. Do konca decembra 2019 sa to musí 

vyúčtovať a nepoužitá dotácia sa musí vrátiť. 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – ak žiak bude reprezentovať školu, napr.  

                                          v športovej súťaži, recitačnej a pod. mimo našej školy, teda nebude  

                                          v ten deň prítomný, bude môcť mať nárok na stravu?) 

 (Ing. Irena Valičková – v takom prípade žiak má nárok na stravu, berie sa to, ako keby bol  

                                       žiak v škole) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – táto podmienka byť v škole je daná z dôvodu, aby sa  

                                        nepodporovalo záškoláctvo) 

 

Ing. Irena Valičková, účtovníčka a rozpočtárka obce – v úprave rozpočtu je aj príjem 

z ÚPSVaR na menšie obecné služby vo výške 1 945 €. Ide o doplatok z roku 2018.  

Väčšia suma vo výdavkovej časti  je za zimnú údržbu. Navýšenie bolo spôsobené snehovou 

kalamitou, v rozpočte sme mali 15 000 €, chýba 20 000 €. 

Z dôvodu častého vypínania a zapínania elektriky sa pokazil server na počítači, musel sa 

zakúpiť nový, preto je tam navýšenie sumy o 1 200 €. 
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Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – mal množstvo otázok na úpravu rozpočtu, Ing. Irenka 

Valičková ich však zodpovedala v rámci prezentácie a odôvodňovania. 

Chcel by pochváliť základnú školu s materskou školou, kde sa im počas náročnej zimy 

podarilo ušetriť na plyne, čiže vykurovaní značná suma. 

 

Pokiaľ ide o chýbajúcu sumu 20 000 € na zimnú údržbu, o ktoré sme žiadali Okresný úrad, 

odbor krízového riadenia, v rámci vyhlásenia krízovej situácie, už je isté, že sumu nám 

nepreplatia? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – určité percentá nám preplatia, zrejme však nie celú sumu.  

                                                      Z Okresného úradu Čadca tu dokonca boli pri vyhlásení  

                                                      mimoriadnej situácii na kontrole, videli, koľko je tu snehu a  

                                                      aká tu bola situácia.) 

(Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – v audítorskej správe ministerstva bolo uvedené, že  

                                                                   obce mali umelo dosť navýšené náklady pri  

                                                                   snehovej kalamite) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – niektoré obce to možno naozaj zneužili a teraz na to  

                                                                  doplácajú všetky obce) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – vo výdavkoch je navýšenie pre základnú 

školu na PVŠS o 42 605 €. O čo ide? 

(Ing. Irena Valičková – ide o dotáciu na prenesený výkon štátnej správy. Pri schvaľovaní  

                                      rozpočtu sa predpokladal iný prepočítavací koeficient. Ten bol  

                                      zverejnený až po 15. januári a bol značne vyšší, preto teraz treba túto  

                                      položku zvýšiť.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ –dotácia na cesty vo výške 400 € by mala byť zrejme 

zadefinovaná, aby sa použila naozaj na opravu ciest. 

Prečo máme v návrhu aj navýšenie sumy o 170 € za vypracovanie projektovej dokumentácie 

v rámci odpadového hospodárstva, keď na toto máme v rozpočte položku na rozvojové 

dokumenty? 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – úpravy v rozpočte sú nevyhnutné. Toho času sa realizuje 

úprava toku Kysuca a s dodávateľom stavby sme sa dohodli, že posunú lávku , ktorá bola za 

obecným úradom na iné miesto, aby prechod na druhú cestu pod Grapami bol súbežný 

s cestou okolo domu kultúry. Spravia aj piliere. Myslí si, že sa zhodneme na tom, že tam už 

nedáme starú lávku. Ešte za starostovania Ing. Mariána Masnicu bol zhotovený projekt 

revitalizácie a v rámci neho bol jedným zo stavebných objektov aj stavba novej lávky, ktorá 

bude prekrytá, je to pekný architektonický prvok. Verí, že občanom raz poslúži na prechod za 

oddychom na oddychovú zónu pod Grapami. Pri stavbe lávky netreba ísť cez stavebné 

povolenie, stavba sa však musí vysúťažiť.  

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – podobná lávka je aj v meste Dolný Kubín, bude to  

                                                                      také skrášlenie našej obce.) 

 

Starosta obce sa ďalej dotýka otázky detského ihriska pri futbalovom ihrisku v časti Čierne. 

Uchádzali sa s projektom z VÚC, nedostali však celú požadovanú sumu. Žiadali sme 3 500 €, 

dostali sme iba 1 000 €. Za peniaze chceli kúpiť pyramídové lano pre deti a samozrejme chcú 

ihrisko oplotiť kvôli bezpečnosti detí, oddeliť ihrisko od hlavnej cesty. 
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p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – kvôli projektu regulácie potoka musíme v rozpočte 

rátať aj s výdavkami na most u Kuderavých a prekládku vodovodu. Toto tiež nemáme 

v rozpočte naplánované. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – aký je rozpočet lávky? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – podľa projektu z minulosti je rozpočet 46 000 €, sú v tom  

                                                      však zarátané aj búracie práce vo výške 6 000 € a pod.  

                                                      Fakturovali by sa skutočne vykonané práce.) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – v projekte je naplánovaná dĺžka lávky 15 m,  

                                                       v skutočnosti bude určite kratšia, keďže sa bude prekladať  

                                                        na iné miesto.) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – sú to všetky pekné veci, ju by ale 

zaujímalo, v akom stave sú veci rozrobené, napr. chodník na cintoríne. Nechce hanobiť, treba 

si len určiť priority. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – budú robiť to, na čom sa dohodneme, nedá sa robiť  

                                                                   všetko naraz) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – chcú dať spracovať projektovú dokumentáciu na chodník,  

                                                       keď vyjdú výzvy, aby boli pripravení. V rozpočte majú  

                                                       schválené aj peniaze na dom kultúry, zatiaľ sa ale do  

                                                       ničoho nepustili, využili by najskôr tú možnosť  

                                                       s premostením. Firma  je ústretová, majú tu techniku, treba  

                                                       to využiť. ) 

(p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – keďže sa ešte nerozbehla rekonštrukcia domu kultúry,  

                                                       navrhuje presunúť peniaze na stavbu predmetného mosta.) 

(Ing. Irena Valičková – už tam však nie je celá suma 20 000 €, ale iba 13 000 €, pretože sa  

                                                       robila rekonštrukcia toaliet pri knižnici) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – treba firmu využiť, pokiaľ sú tu, s lávkou súhlasí. 

Treba byť ale vždy vopred pripravení, poznať rozpočet stavby, nie aby sme potom dostávali 

na stôl faktúry s vysokými sumami. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – myslí si, že rozpočet stavby lávky bude po vysúťažení  

                                                       maximálne 30 000 €) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – o kráse prác nikto nepochybuje, osobne 

stále hovorí o prioritách. Ak vedenie obce chce, aby poslanci o niečom rozhodli, pomohlo by, 

keby prišli s už predloženými cenovými ponukami a nie hádzať ceny iba odhadom. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – ďalšia úprava rozpočtu bude predložená na 

najbližšom rokovaní OZ v septembri a predpokladá, že rozpočet sa bude meniť na základe už 

predloženého rozpočtu investícií. Žiada o to, aby to tak bolo. Podotýka, že ceny v projekte sa 

musia preindexovať. Samozrejme pri prácach dochádza k určitým dorábkam, ktoré sa 

nepredpokladajú a cena sa navýši, ale čo je isté, treba predložiť. 

 

Mgr. Marián Masnica, poslanec OZ – žiada na ďalšie rokovanie obecného zastupiteľstva 

pripraviť návrh na úpravu rozpočtu, aby sa v účtovníctve a v rozpočte nemiešali roky. Dnes 

sme schválili najdôležitejší dokument - záverečný účet za rok 2018 bez výhrad. V ňom máme 

uvedený rezervný fond so začiatočným stavom 54 627,94 € k 01.01.2018  a konečným stavom 

54 627,94 € k dátumu 31.12.2018 . 
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V rozpočte obce, ktorý sme schvaľovali v roku 2018 je však uvedený zostatok rezervného 

fondu 9 700 €. Ktorý údaj je teda správny? 

Predložili ste nám, že sme skončili  so stratou 147 567 € a túto stratu vykrývame z rezervného 

fondu v sume 54 627,94 € a finančnými operáciami vo výške 90 141,67 €. Ak sme peniaze 

naozaj v roku 2018 takto použili, fyzicky ich potom dnes v roku 2019 nemôžeme mať. Nesedí 

mu to. Buď tie peniaze fyzicky nemáme, tie, ktoré teraz rozdeľujeme, alebo ich máme, ale 

sme ich použili na vykrytie straty z roku 2018. Ide o sumu 147 000 €, preto žiada v kľude si 

sadnúť a urobiť úpravu rozpočtu na skutočnosť v roku 2018. 

 

Čo sa týka realizácie oplotenia detského ihriska v Čiernom, upozorňuje na vedenie 

telekomunikačných káblov, ktoré tam je, aby sa to neprekopalo. 

 

Pokiaľ ide o úpravu toku Kysuce, je to vec výnimočná a dobrá. Žiada vyvolať investície, aby 

sa na túto stavbu nasmerovali aj s ďalšími potrebnými stavbami. Ide o projekt z roku 2012 

a súčasťou je aj búranie starého a stavba nového mostu u sv. Jána. K rodinným domom 

smerom k p. Kuderavej vznikne schod, pretože sa dvihne nivelita  na celej ulici ku cukrárni, 

do Potoka, pod Grapy. Bude treba robiť nájazdy. Treba sa sústrediť na tieto veci. Stavba je na 

cca 100 rokov, bolo by vhodné vyriešiť aj protipožiarne veci, nie je tu požiarny hydrant – 

trvalá protipožiarna nádrž pre Poľanu, dom kultúry, obecný úrad, zariadenie pre seniorov. 

Keď firma odíde, už to nikdy nikto neurobí. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – bolo povedané, že lávka bude kratšia, bude nižší rozpočet, 

treba si však uvedomiť, že stavať sa bude podľa projektovej dokumentácie z roku 2009 

a položky budú oveľa drahšie, nevie, či rozpočet bude až taký nižší, treba rátať aj s týmto 

a možno až tak veľa neušetríme. 

Je pripravený podporiť túto investíciu, páči sa mu tento projekt novej lávky, bude krytá, bude 

pekná. Chce sa ale opýtať aj na starú  pôvodnú lávku. Spomínali jej posunutie o 50 m  

k zariadeniu pre seniorov, nemá nič proti tomu, nech je aj tam, len nevie, či to splní účel. 

Možno by bola vhodnejšia na iné miesto, treba ešte porozmýšľať, kde by bola lávka v obci 

lepšia. 

Ohľadom úpravy regulácie toku Kysuce, chce tento projekt pochváliť. U neho neexistuje  

žiaden argument, ktorý by akýmkoľvek spôsobom dehonestoval túto činnosť. Všimol si na 

sociálnych sieťach rôznych „žvanílkov“, ktorí toto kritizujú. Práve tí istí by kritizovali, keby 

im vytápalo záhradu a kričali by, ako to, že starosta nezabezpečil vyregulovanie vodného 

toku. Ľudia hovorili o tom, že tam bol masívny zásah do prírody, že sme vyrúbali mnoho 

stromov. Aké stromy? Neboli to stromy, boli to kríky a kroviny. Plne podporuje túto 

reguláciu potoka. Nemyslí si, že sa tak zlé niečo stalo, práve naopak, je to len na dobro veci. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – v rámci projektu regulácie je daná aj podmienka vysadiť  

                                                     150 nových stromčekov) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – takisto sa jej nová lávka veľmi páči. 

Vždy sa dá suma z rozpočtu zosekať. Chce ale povedať to, že medzi nami poslancami 

a  vedením nastáva problém práve pri tom plus-mínus, to znamená, spôsob, že toto nám 

chváľte a plus-mínus potom uvidíme. Toto je hlavný problém. My radi podporíme dobré veci, 

ale potrebujú ku každej stavbe viac informácii a hlavne rozpočet. Samozrejme pri každej 

stavbe sa počíta s nejakou rezervou. Každopádne chce rozpočet stavby lávky predložiť vopred 

ešte pred realizáciou. Samozrejme menšie úpravy môžu v rámci stavby byť, ale ako celok je 

potrebné rozpočty predkladať vopred. 
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p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – všetci chvália, aj ja teda chválim, ale stále hovoríme 

dookola to isté. Lávka sa vysúťaží, rozpočet sa predloží a bude to v poriadku. 

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce –chváli návrh Ing. Mariána Masnicu na protipožiarnu 

nádrž, tú však mohol navrhnúť už vtedy, keď sa pripravoval projekt. Myšlienka je dobrá a ak 

sa stotožníme s touto filozofiou, pustia sa aj do tohto. 

 

Mgr. Marián Masnica, poslanec OZ – návrh lávky je z projektu „Revitalizácia verejných 

priestranstiev v obci“ . Dáva do pozornosti skutočnosť, že tu určite príde ešte na uvedený 

projekt kontrola, nemali by sa meniť veci, ktoré boli súčasťou projektu, inak by sme museli 

časť peňazí vracať. Taký je proste systém financovania projektov EÚ. 

 

Stavba regulácie potoka je síce betónová, ale účelom je hlavne chrániť zastavané územia 

a obydlia ľudí. Stromy sa dosadia a dorastú. V minulosti zaplavovalo územia na Kopaniciach, 

v Čiernom Holácky potok, takisto sa tam robila  regulácia. 

 

Určite podporí akúkoľvek vec na skrášlenie obce, teda aj novú lávku. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – regulácia Kysuce nie je protipovodňovým 

systémom, ale antipovodňovým systémom. Táto stavba je posledná, ktorú povolili. Pri 

regulácii rieky ide o rýchlejší tok vody a pri povodniach môže mať problém susedná obec, 

ktorú môže vytopiť. 

 

Čo sa týka úpravy rozpočtu a plánovaných ďalších investícií, súhlasí s tým, avšak žiada 

najskôr predložiť jednotlivé rozpočty stavieb. 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – aby sa mohlo oplotiť detské ihrisko a realizovať nová 

lávka, navrhuje presunúť položku z kapitálových výdavkov  domu kultúry na tieto investície. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – súhlasí, 5 000 € sa teda vyčlení na ihrisko a 7 500 € na pilier  

                                                      pod novú lávku.) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia Ing. Mariána Masnicu: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

v rozpočte Obce Makov pre rok 2019 zníženie kapitálových výdavkov v položke na dom 

kultúry o sumu 10 000 €. O túto sumu bude navýšený rozpočet na vybudovanie lávky za 

domom kultúry a na detské ihrisko pri futbalovom ihrisku. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 1 Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

 

B/ s ch v a ľ u j e 

 

1. úpravu rozpočtu  Obce Makov na rok 2019:  príjmová časť     2 232 533 €  

                                                                výdavková časť  2 232 331 €. 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová,  

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 1 Ing. Marián Masnica 

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

C/  Ž i a d a 

 

starostu obce, p. Martina Pavlíka, do budúceho rokovania obecného zastupiteľstva pripraviť     

2. úpravu rozpočtu Obce na rok 2019, vrátane návrhu rozpočtov investičných akcií. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Ing. Marián Masnica, Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, 

Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 1 Mgr. Katarína Ježíková Lučanová 

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
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Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.88/2019 bolo prijaté. 

 

 

Za návrh p. Jozefa Pavlíka, zástupcu starostu obce, aby starosta obce pripravil 2. úpravu 

rozpočtu pre rok 2019 so zakomponovaním navýšenia nasledovných položiek: 

na detské ihrisko o 5 000 €, lávka pri dome kultúry o 30 000 €, lávka pri zariadení pre 

seniorov o 2 500 , most pri RD p. Miroslava Marčiša o 15 000 €,  

poslanci hlasovali nasledovne: 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 1 Jozef Pavlík 

Proti 0  

Zdržal sa 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 

 

7.  PLNENIE PHSR OBCE MAKOV ZA ROK 2018 

 

K bodu poskytla informácie Mgr. Iveta Chromíková, zamestnankyňa OÚ. 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove uznesením č. 44/2016 zo dňa 16. júna 2016 schválilo 

v súlade s § 8 zákona č. 539/2008 Z. z. o podpore regionálneho rozvoja v znení zákona č. 

309/2014        Z. z. strategický dokument Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce 

Makov na roky 2015 – 2022. 

Súčasťou schváleného dokumentu je aj zabezpečenie kontroly realizovania opatrení PHSR. 

Cieľom je zostaviť informáciu o tom, ako sa plnia opatrenia navrhnuté v PHSR obce počas 

hodnotiaceho obdobia od 1. januára do 31. decembra príslušného roka. Hodnotenie sa 

vykonáva počas celého trvania PHSR raz ročne. 

 

V zmysle § 12 b) zákona č. 539/2008 Z. z. o podpore regionálneho rozvoja obec zabezpečuje 

a koordinuje vypracovanie a realizáciu programu rozvoja obce , pravidelne ho monitoruje 

a každoročne do 31. mája zasiela príslušnému vyššiemu územnému celku správu o jeho 

plnení.  

Táto povinnosť vypracovať „Správu o plnení Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja 

obce“ každoročne do 31. mája vyplýva zo zákona č. 539/2008 Z. z. o podpore regionálneho 

rozvoja v znení zákona č. 309/2014 Z. z.. 

 

Správa o plnení PHSR obce Makov za rok 2018 obsahuje odpočet opatrení a aktivít za 

jednotlivé strategické ciele programu za rok 2018 a ich finančné plnenie. 

 

Uvedená správa bola Žilinskému samosprávnemu kraju zaslaná v lehote vyžiadania dňa           

25. mája 2019.  

Predložené vyhodnotenie je vo forme, akú požadoval ŽSK a tvorí prílohu tejto zápisnice. 
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DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 7: 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – zaujímalo by ju a mohli by aj o tom 

podiskutovať viac, či sa plní PHSR. Program hospodárskeho a sociálneho rozvoja sa robil na 

základe dotazníkov občanov, my sme tu pre ľudí, preto by ju a aj možno občanov zaujímalo, 

či ideme podľa tohto programu alebo nie. 

(Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – vie o prípade, kde robili ohľadom tohto verejnú  

                                       diskusiu s ľuďmi, ale to bolo ešte pred schválením PHSR) 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – nie ale diskutovať s facebookovými  

                                                         „kecálkami“, ale zoči voči) 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – plnenie PHSR je vlastne to, čo sa v obci robí, sú tam  

                                                             premietnuté všetky investície za daný kalendárny rok) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e   n a  v e d o m i e  

 

Správu o plnení Programu hospodárskeho a sociálneho rozvoja obce Makov za rok 2018. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.89/2019 bolo prijaté. 

 

 

8. NAKLADANIE S MAJETKOM OBCE: 

 

A/ OPAKOVANÉ UZAVRETIE ZMLÚV O NÁJME BYTOV A PRENÁJOM  

     BYTOV V BD MAKOV-ČIERNE 17 A PRENÁJOM BYTU V BD MAKOV 383 

 

Z dôvodu nesplnenia zákonom stanovených podmienok stanovujúcich maximálnu výšku 

príjmu, nie je možné opakovane uzatvoriť nájomnú zmluvu uzatvorenú na prenájom bytu č. 8 

v BD Makov č. 383 –Štandard 210 so súčasným nájomcom p. Milošom Baškom. Súčasná 

platná nájomná zmluva je uzatvorená na dobu určitú do 30.06.2019. O uvedenej skutočnosti 

bol nájomca informovaný osobne ako aj doporučeným listom, ktorý osobne prevzal 

24.05.2019. 
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Z uvedených dôvodov dôjde k 01.07.2019 k uvoľneniu nájomného bytu č. 8 v BD Makov č. 

383 –Štandard 210. 

Obec Makov rozposlala oznámenie o uvoľnení bytu v Bytovom dome Makov 383, 8 b. j., 

evidovaným žiadateľom o prenájom bytu. 

 

Správca bytových domov, p. František Chuděj informoval poslancov o žiadostiach za účelom 

prenájmu bytu: 

 

1. Dňa 04.06.2018 predložil Jozef Meheš, trvale bytom Vysoká nad Kysucou 1259, 023 55 

Vysoká nad Kysucou žiadosť o prenajatie nájomného bytu. V byte bude bývať sám. 

Na základe rozposlaného oznámenia doložil aktualizovaný doklad o príjme za rok 2018: 

-potvrdenie zamestnávateľa o príjme za r.2018.  

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3-násobok životného minima, 

čo pri jeho domácnosti predstavuje sumu 205,07 € (prvá plnoletá osoba)x3 = 615,21 €, 

jeho príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

2. Dňa 26.04.2019 predložil žiadosť Martin Richter, trvale bytom Predmier 34, 023 54 

Turzovka žiadosť o prenajatie nájomného 1-izbového bytu. V byte bude bývať sám. 

Ako doklad o príjme predložil: 

- potvrdenie o zdaniteľných príjmoch za rok 2018.  

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 násobok životného minima, 

čo pri jeho domácnosti predstavuje sumu 205,07 € (prvá plnoletá osoba) x 3 = 615,21 €, 

jeho príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

3. Dňa 23.05.2019 predložil žiadosť o prenajatie nájomného 2-izbového bytu Filip Pavlík, 

trvale bytom Makov 251, 023 56 Makov. V byte bude bývať sám. 

Ako doklad o príjme predložil: 

- ročné zúčtovanie preddavkov na daň za rok 2018.  

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 násobok životného minima, 

čo pri ich domácnosti predstavuje sumu 205,07 € (prvá plnoletá osoba)x3 = 615,21 €, 

jeho príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

4. Dňa 31.05.2019 predložili manželia Murčoví žiadosť o opakované uzavretie zmluvy 

o nájme bytu písmeno „L“ v BD Čierne 17 a to od 01.07.2019. V byte býva 5 osôb: 

Katarína, Karol, synovia Mário a Adam a dcéra Natália. 

Voči obci nie je evidovaný nedoplatok. 

Ako doklad o príjme za celý kalendárny rok 2018 predložili: 

- Karol Murčo: potvrdenie o príjme  

- Katarína Murčová - čestné vyhlásenie o dobrovoľnom nezamestnaní – bez príjmu 

- Mário Murčo - čestné vyhlásenie o dobrovoľnom nezamestnaní – bez príjmu. 

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 a pol násobok životného 

minima, čo pri ich domácnosti predstavuje sumu 205,07 € (prvá plnoletá osoba) + 

2x143,06 € (ďalšia plnoletá osoba) + 2x93,61 € (nezaopatrené dieťa alebo zaopatrené 

neplnoleté dieťa) = 2.374,44 €, ich príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

5. Dňa 05.03.2019 predložil Ján Smutník, trvale bytom OÚ Staškov, 023 53 Staškov žiadosť 

o prenajatie nájomného 1-izbového bezbariérového bytu v BD Čierne 17, 15 b.j., v byte 

bude bývať sám. Osobne sa bol informovať aj na možnosť prenájmu v BD 383  

Ako doklad o príjme predložil: 

- potvrdenie Soc. poisťovne  o dávkach dôchodkového poistenia za rok 2018  
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-potvrdenie Českej správy soc. zabezpečenia o príjmoch za rok 2018  

V zmysle platného VZN č. 6/2017 príjem nesmie prekročiť 3 násobok životného minima, 

čo pri jeho domácnosti predstavuje sumu 205,07 € (prvá plnoletá osoba) x 3 = 615,21 €, 

jeho príjem neprekračuje povolenú hranicu. 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 8/A: 

 

Jaroslav Smutník – takisto má žiadosť už dlhšie o byt, asi 3 roky, ale záujem má o byt 

v bytovom dome Makov-Čierne 17. Rozviedol sa s manželkou, tá ho z domu vyplatí a nemá 

kam ísť.  

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – zaujímalo by ju, aký je sociálny status žiadateľov , 

ako veľmi potrebné je pre jednotlivých žiadateľov schválenie prenájmu bytu. Rozhodnúť len 

podľa mena je veľmi ťažké. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – chýba mu takisto sociálna anamnéza žiadateľov, aby sa 

lepšie rozhodovalo. Čo sa týka konkrétnych žiadostí, rozhodne sa podporovať Makovčanov, 

dnes  teda Filipa Pavlíka, ktorý je jediný z Makova. Je najmladší zo žiadateľov, má záujem 

zostať bývať v Makove, nechce ísť preč, mali by sme si to vážiť. Samozrejme nemá nič ani 

proti tým ostatným, nepozná ich však, nemá žiadne informácie o nich a nemá sa na základe 

čoho rozhodnúť. Preto podporuje schválenie bytu pre Filipa Pavlíka. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – nevidí poradie žiadateľov, ale takisto je 

za podporu Makovčanov. Ak je ale niektorý zo žiadateľov v horšej situácii, napr. p. Meheš, 

treba ich o tom informovať. 

 

František Chuděj, správca BD – obec eviduje viac žiadostí o byty, pretože sa v zmysle 

všeobecne záväzného nariadenia uchovávajú 5 rokov, sú ale neaktuálne, s niektorými 

žiadateľmi sa ani nedá skontaktovať. Mala by sa upraviť vo VZN lehota evidovania žiadostí. 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – rodina Kršková nemá záujem o väčší 

byt? V Čiernom sa tlačia traja v 1 – izbovom byte. 

(p. František Chuděj – mali predsa požiadavku o bezbariérový byt a toto je byt na 4.poschodí) 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – ich Kristínku učí a stýka sa s jej príbuznými, ale  

                                                                      nevie o tom, že by mali požiadavku na iný byt) 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – treba sa vrátiť k predloženým materiálom a žiadostiam  

                                                             a neriešiť iné) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

1. ukončenie nájmu 2-izbového nájomného bytu č. 8 v Bytovom dome Makov 383, Štandard 

210 – nájomca Miloš Baško trvale bytom Čierne 126, 023 56 Makov,   
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2. žiadosť Filipa Pavlíka, trvale bytom Makov 251, 023 56 Makov o prenajatie 2- izbového 

nájomného bytu  v Bytovom dome Makov 383, Štandard 210 

3. žiadosť Martina Richtera, trvale bytom Predmier 34, 023 54 Turzovka o prenajatie 1- 

izbového nájomného bytu 

4. žiadosť Jozefa Meheša, trvale bytom Vysoká nad Kysucou 1259, 023 55 Vysoká nad 

Kysucou o prenajatie nájomného bytu 

5. žiadosť Jána Smutníka, trvale bytom OÚ Staškov, 023 53 Staškov o prenajatie 

bezbariérového nájomného bytu 1 v Bytovom dome Makov – Čierne 17, 15 b.j. 

 

 

B/ B e r i e    n a  v e d o m i e 

 

žiadosť Kataríny Murčovej, trvale bytom Makov 12, 023 56  Makov a manžela Karola Murču,  

trvale bytom Rozkvet 2084/177, 017 01  Považská Bystrica zo dňa 30.11.2018 o opakované 

uzavretie zmluvy o nájme bytu č. „L“ v Bytovom dome Makov – Čierne 17, 15 b. j. od 

01.07.2019. 

 

C/ S ch v a ľ u j e 

 

prenájom 2-izbového bytu č. 8 o výmere 54,36 m2 na 4. nadzemnom podlaží Bytového domu 

Makov 383 - Štandard 210, 8 b. j Filipovi Pavlíkovi, , trvale bytom Makov 251, od 

01.07.2019 na dobu do 30.06.2020. 

 

D) S ch v a ľ u j e 

 

opakovaný prenájom 3-izbového mezonetového bytu písmeno „L“ o výmere 79,95 m2 na 2. 

nadzemnom podlaží Bytového domu Makov – Čierne 17, 15 b. j. manželom Kataríne 

Murčovej, trvale bytom Makov 12, 023 56  Makov a Karolovi Murču, trvale bytom rozkvet 

2084/177, 017 01  Považská Bystrica, od 01.07.2019 na dobu  12 mesiacov do 30.06.2020.  

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.90/2019 bolo prijaté. 
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8/B ZÁMER ODPREDAJA PREBYTOČNÉHO MAJETKU - POZEMKOV CKN  

       5167/2, CKN 5259 V ČASTI MAKOV – ČIERNE – BELONE 

 

 

So zámerom odpredaja pozemkov v časti Makov-Čierne-Belone informovala poslancov Bc. 

Stanislava Gregušová, správkyňa obecných pozemkov. 

Dňa 29.12.2017 uzavreli Obec Makov a manželia Hazuchoví kúpnu zmluvu, ktorou im Obec 

Makov odpredala pozemky: 

- CKN 5182/4 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 451 m2, 

- CKN 5180 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 21 m2 

v intraviláne k. ú. Makov do osobného vlastníctva BSM v podiele 1/1.  

Dňa 07.11.2018 uzavreli Obec Makov a manželia Hazuchoví kúpnu zmluvu, ktorou im Obec 

Makov odpredala pozemky: 

- CKN 5183 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 419 m2, 

- CKN 5184 Záhrady o výmere 202 m2 

v intraviláne k. ú. Makov do osobného vlastníctva BSM v podiele 1/1.  

Dňa 13.03.2019 uzavreli Obec Makov a manželia Hazuchoví kúpnu zmluvu, ktorou im Obec 

Makov odpredala pozemky: 

- CKN 5175 Záhrady o výmere 384 m2  

- CKN 5174/1 Záhrady o výmere 328 m2 . 

 

Dňa 24.04.2019 predložili Obci Makov manželia Hazuchovci opäť žiadosť o odkúpenie 

pozemkov v obci Makov, a to o pozemkov: 

- CKN 5167/2 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 379 m2, 

- CKN 5258 Ostatné plochy o výmere 196 m2, 

vedených na LV č. 1070 Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom, vlastníka Obce 

Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129, v intraviláne k. ú. Makov, časť obce 

Makov – Čierne – Belone, ktoré chce kupujúci využiť ako súčasť stavebných pozemkov a ich 

záhrad, ktoré už od Obce Makov kúpil v minulosti - pozemky CKN 5182/4, 5180, 5183, 

5184, 5178, 5179, 5176, 5177, 5181, 5182/3, 5182/1, 5175 a 5174/1. 

 

Nakoľko pozemok CKN 5167/2 je pre Obec Makov nepotrebný, prebytočný, obec ho 

nevyužíva, obec navrhuje jeho odpredaj p. Vladimírovi Hazuchovi a jeho manželke Kataríne 

Hazuchovej, obaja bytom Čierne 211, 023 56  Makov ako prípad hodný osobitného zreteľa 

v zmysle §  9a, ods. 8, písm. b) zákon SNR. č. 138/1991 Zb. o majetku obcí v znení 

neskorších predpisov a IV. časti a čl. 17 a) platných Zásad hospodárenia a nakladania 

s majetkom Obce Makov schválených uznesením Obecného zastupiteľstva v Makove č. 

98/2014, bod B zo dňa 08.10.2014.  

 

Kúpna cena za 1 m2 bude 6 €, čo za pozemok CKN 5167/2 o výmere 379 m2 predstavuje 

kúpnu cenu 2.274 €. 

 

Pri pozemku CKN 5258 by sme ostali trochu zdržanliví, nakoľko v súčasnosti tento pozemok 

obec využíva ako plochu na vyhŕňanie snehu a zároveň pozemok slúži ako prístup 

k vlastnícky nevysporiadaným pozemkom CKN 5257 a 5256/1. 

Navrhujeme, v prípade záujmu manželov Hazuchových, aby sa pozemok CKN 5258 

geometrickým plánom rozdelil na dve časti, kde jedna časť v prípade záujmu manželov 

Hazuchových sa im môže odpredať a druhá časť bude slúžiť ako prístupová komunikácia 
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k vlastnícky nevysporiadaným pozemkom CKN 5257 a 5256/1. V takomto prípade manželia 

Hazuchoví uhradia aj náklady na vypracovanie geometrického plánu a jeho 

následne zavkladovanie do katastra nehnuteľností. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 8/B: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – opätovne dáva do pozornosti nutnosť komplexného 

stanovenia cien jednotlivých pozemkov, možno aj ceny minimálnej. Vždy riešime nejaké 

žiadosti o kúpu pozemku, schváli sa cena, niekto súhlasí, ale ako v prípade p. Tabačka sa 

riešilo odvolanie, v ďalšom bode opäť schvaľujeme odpredaj  pozemku. 

(Bc. Stanislava Gregušová – pri tomto odpredaji je cena 6 € z dôvodu, že aj predtým sa v tejto  

                                              časti odpredávali pozemky za túto cenu. Cena je preto taká, že sa  

                                              tam vysporadúvali pozemky z EKN do CKN a ľudia si v tejto  

                                              cene platia aj geometrický plán.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – podľa zákona č. 138/1991 Zb. o majetku obcí sa prevody 

vlastníctva majetku obce musia vykonať na základe obchodnej verejnej súťaže, dobrovoľnou 

dražbou alebo priamym predajom najmenej za cenu vo výške všeobecnej hodnoty majetku 

stanovenej podľa osobitného predpisu. V závere je, že ustanovenia sa nepoužijú pri prevode 

majetku obce napr. pri prevodoch majetku obce z dôvodu hodného osobitného zreteľa, 

o ktorých obecné zastupiteľstvo rozhodne trojpätinovou väčšinou všetkých poslancov, pričom 

osobitný zreteľ musí byť zdôvodnený. Princíp je, že máme predávať za cenu znaleckého 

posudku, až posledná možnosť by mala byť osobitný zreteľ. Celý problém ale je, že stále 

postupujeme iba podľa tejto poslednej výnimky v zákone. Súhlasí s Danielom ustáliť ceny 

pozemkov. 

(Bc. Stanislava Gregušová – Ing. Bazgerová jej povedala, že takto postupujú všetky obce) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – na budúce rokovanie OZ žiada pripraviť 

vyšpecifikované typy pôdy a rozlíšiť časti obce. Osobne neznáša predaje pozemkov cez 

osobitný zreteľ, záväzný je pre ňu znalecký posudok. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – územie obce sa delí na extravilán a intravilán. Keď je 

znalecký posudok, je dané, na čo je pozemok určený. Ak to bude poľnohospodárska pôda, 

ktorá sa bude kosiť a nikdy nebude zastavaná, bude tam všeobecná hodnota. Vlastný les 

máme takisto ohodnotený, robil sa v minulosti znalecký posudok, vrátane stromov.  

 

p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – mala by sa stanoviť minimálna cena za odpredaj 

pozemku. Ak si chce niekto kúpiť pozemok, tak zaplatí, má to hodnotu aj pre obec. Ak to 

máme predávať za smiešne centy, tak to radšej nepredávajme. Ak to je pre niekoho veľa, nech 

to nekupuje. Veď 3 € je cena úplne nízka. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

Návrh uznesenia: 

 

 

 

 



32 

 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

za prebytočný majetok Obce Makov pozemok CKN 5167/2 Zastavané plochy a nádvoria  

o výmere 379 m2 v intraviláne k. ú. Makov, časť obce Makov – Čierne – Belone, 

vedený na LV č. 1070 Okresným úradom Čadca, katastrálnym  

odborom, vlastníka Obce Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129. 

 

B/ S ch v a ľ u j e 

 

zámer na odpredaj prebytočného majetku Obce Makov, a to pozemku CKN 5167/2 

Zastavané plochy a nádvoria o výmere 379 m2 , v intraviláne k. ú. Makov, časť obce 

Makov – Čierne – Belone, vedenom na LV č. 1070 Okresným úradom Čadca, 

katastrálnym odborom, vlastníka Obce Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 

00314129,  ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle § 9 a, ods. 8, písm. e) zákona 

SNR č.138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  a IV. časti a čl. 17 a) 

platných Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom Obce Makov schválených 

uznesením Obecného zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, bod B, zo dňa 08.10.2014.   

 

O odkúpenie pozemku CKN 5167/2 požiadali manželia Vladimír Hazucha, rod. Hazucha 

a manželka Katarína Hazuchová, rod. Žideková, obaja trvale bytom Čierne 211, 023 56  

Makov žiadosťou zo dňa 15.04.2019, predloženou Obci Makov dňa 24.04.2019. 

  

Osobitný zreteľ spočíva v tom, že sa jedná  o pozemok pre Obec Makov trvale 

prebytočný, nevyužívaný, nachádzajúci sa v časti obce Čierne – Belone, ktorý chce 

kupujúci využiť ako súčasť stavebných pozemkov a ich záhrad, ktoré už od Obce Makov 

kúpil v minulosti - pozemky CKN 5182/4, 5180, 5183, 5184, 5178, 5179, 5176, 5177, 

5181, 5182/3, 5182/1, 5175 a 5174/1.  

 

Cena za 1 m2 bude 6 € a kupujúci budú znášať náklady na vyhotovenie kúpnej zmluvy 

v sume 70 €, odvkladovanie kúpnej zmluvy v sume 66 € a overenie podpisov. 

 

C/ B e r i e   n a  v e d o m i e 

 

žiadosť Vladimíra Hazuchu, rod. Hazuchu a manželky Kataríny Hazuchovej, rod. Židekovej, 

obaja trvale bytom Čierne 211, 023 56  Makov o odkúpenie pozemkov: 

- CKN 5167/2 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 379 m2. 

- CKN 5258 Ostatné plochy o výmere 196 m2. 

 

D/ U k l a d á 

 

starostovi obce, p. Martinovi Pavlíkovi, v prípade stáleho záujmu manželov Hazuchových 

o odkúpenie pozemku CKN 5258, objednať vypracovanie geometrického plánu na rozdelenie 

pozemku CKN 5258 Ostatné plochy o výmere 196 m2 na dve časti, kde jedna časť  sa môže 

manželom Hazuchovým odpredať a druhá časť bude slúžiť ako prístupová komunikácia 

k vlastnícky nevysporiadaným pozemkom CKN 5257 a 5256/1. V takomto prípade manželia 

Hazuchoví uhradia aj náklady na vypracovanie geometrického plánu a jeho 

následne zavkladovanie do katastra nehnuteľností. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.91/2019 bolo prijaté. 

 

 

C/ ZÁMER ODPREDAJA PREBYTOČNÉHO MAJETKU - POZEMKOV CKN 11820,  

     CKN 11821, CKN 11822 V ČASTI MAKOV – KOPANICE – BOBIKY 

 

K odpredaju pozemkov v časti Makov-Kopanice-Bobiky predložila materiál Bc. Stanislava 

Gregušová, správkyňa obecných pozemkov. 

Zápisom pozemkových úprav do katastra nehnuteľností sa Obec Makov stala vlastníkom 

a spoluvlastníkom pozemkov pod niektorými stavbami, kde vlastníci stavieb nemali 

vysporiadané vlastníctvo pozemkov. Takto sa Obec Makov stala spoluvlastníkom: 

- pozemku CKN 11822 pod rekreačnou chatou súp. č. 132 Jiřiny Kubošníkovej,  

- pozemku CKN 11821 pod altánkom Jiřiny Kubošníkovej,  

- pozemku CKN 11820 pod dvorom pri stavbách Jiřiny Kubošníkovej. 

 

Pani Jiřina Kubošníková požiadala o odkúpenie spoluvlastníckych podielov v pozemkoch: 

- CKN 11820 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 105 m2, spoluvlastnícky podiel 86/96, 

t. j. výmera 94,06 m2, 

- CKN 11821 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 11 m2, spoluvlastnícky podiel 86/96,  

t. j. výmera 9,85 m2, 

- CKN 11822 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 51 m2, spoluvlastnícky podiel 86/96,   

t. j. výmera 45,69 m2. 

 

Osobitný zreteľ spočíva v tom, že v prípade pozemku:  

- CKN 11820 sa jedná o pozemok, ktorý tvorí dvor pri stavbách vo vlastníctve pani 

Kubošníkovej, 

- CKN 11821 sa jedná o pozemok, na ktorom má pani Kubošníková postavený altánok, 

- CKN 11822 sa jedná o pozemok, na ktorom stojí rekreačná chalupa p. Kubošníkovej súp. 

č. 132. 

Pozemky vznikli zápisom pozemkových úprav, ktoré prebiehali v Obci Makov a po ich zápise 

si vlastníčka nehnuteľnosti rekreačnej chaty súp. č. 132 a altánka môže dovysporiadať ňou 

užívané nehnuteľnosti – pozemky. 

 

Nakoľko pozemky CKN 11820, 11821 a 11822 sú pre Obec Makov nepotrebné, prebytočné, 

obec ich nevyužíva, navrhujeme ich odpredaj p. Jiřine Kubošníkovej v zmysle jej písomnej 
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žiadosti ako prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle §  9a, ods. 8, písm. b) zákon SNR. č. 

138/1991 Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov a IV. časti a čl. 17 a) platných 

Zásad hospodárenia a nakladania s majetkom Obce Makov schválených uznesením Obecného 

zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, bod B zo dňa 08.10.2014.  

 

Kúpnu cenu navrhujeme 3 €/1m2 tak, ako to bolo v prípade p. Tabačka a p. Vavreka.  

V prípade p. Jiřiny Kubošníkovej by sa jednalo o sumu: 

- pozemok CKN 11820 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 105 m2, spoluvlastnícky 

podiel 86/96, t. j. výmery 94,06 m2 á 3 €/1 m2 = 282,18 €, 

- pozemok CKN 11821 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 11 m2, spoluvlastnícky 

podiel 86/96, t. j. výmery 9,85 m2 á 3 €/1 m2 = 29,55 €, 

- pozemok CKN 11822 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 51 m2, spoluvlastnícky 

podiel 86/96, t. j. výmery 45,69 m2 á 3 €/1 m2 = 137,07 €. 

 

SPOLU: 282,18 € + 29,55 € +137,07 € = 448,80 € + náklady na vyhotovenie zmluvy 70 € + 

náklady na vklad 66 € = 584,80 € celkom. 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 8/C: 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – žiadateľka p. Kubošníková sa odvoláva na cenu, za akú sa 

odpredávalo p. Tabačkovi a Vavrekovi. Oni však argumentovali osobne a s odôvodnením, že 

uvedené pozemky už raz mali kúpené, je to iný prípad. 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – prečo to p. Kubošníkvoej nemôžeme predať priamym 

predajom za cenu znaleckého posudku? 

(Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – potom všetky odpredaje pozemkov by mali byť za  

                                                                   znalecký posudok) 

 

p. Martin Pavlík, starosta obce – navrhuje dnes schváliť podľa návrhu a nabudúce prijmú 

uznesenie, kde budú schválené minimálne ceny. 

(p. Elena Trebulová – najčistejší spôsob odpredajov by bol na základe znaleckého posudku, je  

                                    to nenapadnuteľné) 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ s ch v a ľ u j e 

 

za prebytočný majetok Obce Makov pozemky: 

- CKN 11820 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 105 m2, 

- CKN 11821 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 11 m2, 

- CKN 11822 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 51 m2, 

vedené na LV č. 12570 Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom, spoluvlastníka 

pod B1 Obce Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129 pod spoluvlastníckym 

podielom 86/96, v extraviláne k. ú. Makov, časť obce Makov – Kopanice – Bobíky. 
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B/ S ch v a ľ u j e 

 

zámer na odpredaj prebytočného majetku Obce Makov, a to pozemkov: 

- CKN 11820 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 105 m2, 

- CKN 11821 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 11 m2, 

- CKN 11822 Zastavané plochy a nádvoria o výmere 51 m2, 

vedené na LV č. 12570 Okresným úradom Čadca, katastrálnym odborom, spoluvlastníka 

pod B1 Obce Makov, Makov 60, 023 56  Makov, IČO: 00314129 pod spoluvlastníckym 

podielom 86/96, v extraviláne k. ú. Makov, časť obce Makov – Kopanice – Bobíky ako 

prípad hodný osobitného zreteľa v zmysle § 9 a, ods. 8, písm. e) zákona SNR č.138/1991 

Zb. o majetku obcí v znení neskorších predpisov  a IV. časti a čl. 17 a) platných Zásad 

hospodárenia a nakladania s majetkom Obce Makov schválených uznesením Obecného 

zastupiteľstva v Makove č. 98/2014, bod B, zo dňa 08.10.2014.   

 

O odkúpenie pozemkov CKN 11820, 11821 a 11822 požiadala Jiřina Kubošníková, rod. 

Klečková, Pržno 187, 739 11 Pržno, ČR žiadosťou zo dňa 14.06.2019, ktorú Obec Makov 

prevzala dňa 14.06.2019.  

 

Osobitný zreteľ spočíva v tom, že v prípade pozemku:  

- CKN 11820 sa jedná o pozemok, ktorý tvorí dvor pri stavbách vo vlastníctve pani 

Kubošníkovej, 

- CKN 11821 sa jedná o pozemok, na ktorom má pani Kubošníková postavený altánok, 

- CKN 11822 sa jedná o pozemok, na ktorom stojí rekreačná chalupa p. Kubošníkovej 

súp. č. 132. 

Pozemky vznikli zápisom pozemkových úprav, ktoré prebiehali v Obci Makov a po ich 

zápise si vlastníčka nehnuteľnosti rekreačnej chaty súp. č. 132 a altánka môžE 

dovysporiadať ňou užívané nehnuteľnosti – pozemky. 

 

 

C/ B e r i e   n a  v e d o m i e 

 

žiadosť Jiřiny Kubošníkovej, rod. Klečkovej, Pržno 187, 739 11 Pržno, ČR zo dňa 14.06.2019 

o odkúpenie: 

- spoluvlastníckeho podielu 86/96 pozemku CKN 11820 Zastavané plochy a nádvoria 

o výmere 105 m2, 

- spoluvlastníckeho podielu 86/96 pozemku CKN 11821 Zastavané plochy a nádvoria 

o výmere 11 m2, 

- spoluvlastníckeho podielu 86/96 pozemku CKN 11822 Zastavané plochy a nádvoria 

o výmere 51 m2. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
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 Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.92/2019 bolo prijaté. 

 

 

8/D ZRIADENIE VECNÉHO BREMENA V PROSPECH SEVEROSLOVENSKÝCH  

       VODÁRNÍ A KANALIZÁCIÍ NA POZEMOK  EKN 5300  

 

K bodu poskytol informácie František Chuděj, zamestnanec OÚ. 

 

Obci Makov bola dňa 18.06.2019 doručená ponuka spoločnosti SVS-inžiniering, s.r.o. – 

v zastúpení investora SEVAK, a.s. Žilina na majetkovoprávne usporiadanie stavby 

„Zásobovanie vodou a odkanalizovanie obcí Horných Kysúc“ s návrhom Zmluvy o zriadení 

vecného bremena na pozemok EKN 5300 o výmere 1754 m2, druh pozemku: zastavané 

plochy a nádvoria, ktorého je Obec Makov vlastníkom v 1/1.  

V rámci realizácie predmetnej stavby bolo na pozemku uložené kanalizačné potrubie, ktoré je 

zamerané a identifikované v geometrickom pláne K-63/2009, vyhotovený GEOMA Ing. 

Vladimír Janík, Okružná 100/19, Čadca.  

Vecné bremeno spočíva v práve uloženia inžinierskych sietí – kanalizačného potrubia 

s pásmom ochrany v šírke 1,5 m od vonkajšieho pôdorysného okraja uloženého potrubia 

vodorovne na obidve strany, právo vstupu za účelom prevádzkovania, opravy a údržby na 

predmetnom pozemku v prospech Severoslovenských vodární a kanalizácii, a.s. Žilina. 

Za obmedzenie vlastníckeho práva k pozemku ponúkajú jednorazovú finančnú náhradu 30,20 

€, t. j. 1 € za 1 m2. Jedná sa o pozemok pred mostom pri starej hasičskej zbrojnici. 

 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 6 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A/ b e r i e   n a  v e d o m i e 

 

ponuku na uzatvorenie zmluvy o zriadení vecného bremena na pozemok v k. ú. Makov č. 

KN–E 5300, súvisiacu s uloženým kanalizačným potrubím v rámci stavby „Zásobovanie 

vodou a odkanalizovanie obcí Horných Kysúc“. 

 

B/ S ch v a ľ u j e 

 

Zmluvu o zriadení vecného bremena v prospech Severoslovenské vodárne a kanalizácie, a.s., 

Žilina, ako budúceho oprávneného z vecného bremena, spočívajúce v povinnosti vlastníka 

pozemku strpieť kanalizačné potrubie s pásmom ochrany v rámci stavby „Zásobovanie vodou 

a odkanalizovanie obcí Horných Kysúc“ na pozemku č. KN-E 5300 zastavané plochy  

o výmere 1754 m2  za jednorazovú odplatu za vecné bremeno v celkovej výške 30,20 €. 
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HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.93/2019 bolo prijaté. 

 

 

 

9.  SCHVÁLENIE VZN OBCE MAKOV O MESAČNÝCH PRÍSPEVKOCH                

     NA ČIASTOČNÚ ÚHRADU NÁKLADOV NA  VÝCHOVU A VZDELÁVANIE              

     ZS S MŠ MAKOV 

 

 

S novým návrhom VZN o mesačných príspevkoch na čiastočnú úhradu nákladov v ZŠ s MŠ 

oboznámila poslancov OZ p. Alena Suranová, vedúca správy vnútornej prevádzky v ZpS 

Makov. 

 

Obec Makov, Zariadenie pre seniorov na základe Zmluvy o poskytovaní stravy zo dňa 

21.08.2014 zabezpečuje výrobu a výdaj jedál i nápojov pre deti, žiakov a zamestnancov 

Základnej s MŠ, v čase ich pobytu v škole. 

Ministerstvo školstva, vedy, výskumu a športu Slovenskej republiky schválilo nové finančné 

pásma na nákup potravín na jedno jedlo podľa vekových kategórií stravníkov s účinnosťou   

od 01.09.2019.  

Zmenila sa finančná hodnota pásiem a zrušilo sa 4. finančné pásmo. 

V súčasnosti sú stravníci ZŠ a MŠ zaradení do 4. finančného pásma, schváleného Uznesením 

obecného zastupiteľstva č. 58/2019, zo dňa 27.02.2019, na základe ktorého je v platnosti  

VZN Obce Makov č. 2/2019 o mesačných príspevkoch na čiastočnú úhradu nákladov na 

výchovu a vzdelávanie ZŠ s MŠ Makov.   

V súčasnosti navrhujú zaradiť stravníkov všetkých vekových kategórií do 2. finančného 

pásma, s účinnosťou od 01.09.2019.  

 

 

 

Porovnávacia tabuľka : 

Základná škola 
Stravníci Typ jedla Cena jedla 

2. pásmo v € 

Cena jedla 4. 

pásmo v € 

Navýšenie 

jedného jedla 

Navýšenie za 

mesiac/21dní 

Žiak 1.-4. roč. obed 1,25 1,19 0,06 1,26 

Žiak 5.-9.roč. obed 1,33 1,26 0,07 1,47 

Materská škola 

Dieťa desiata 0,36 0,30 0,06  

Dieťa obed 0,95 0,82 0,13  

Dieťa olovrant 0,24 0,25 -0,01  
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Cena jedla 

celkom v € 

 1,55 1,37 0,18 3,78 

Dospelí stravníci 

Zamestnanci  Obed 2,43 2,26 0,17 3,57 

 

 
Finančné pásmo 2 ( platné od 01.09.2019) 

Stravníci Typ jedla Výška príspevku 

na nákup potravín 

/€ 

Výška príspevku 

na réžiu / € 

Spolu € 

Základná škola 

Žiak 1.-4. roč. obed 1,15 0,10 1,25 

Žiak 1.-4.roč./ 

hmotná núdza 

obed 0 0,10 0,10 

Žiak 5.-9.roč. obed 1,23 0,10 1,33 

Žiak 5.-9.roč./ 

hmotná núdza 

obed 0 0,10 0,10 

Materská škola 

Dieťa desiata 0,36 0 0,36 

Dieťa/hmotná 

núdza 

desiata 0 0 0 

Dieťa obed 0,85 0,10 0,95 

Dieťa/hmotná 

núdza  

obed 0 0,10 0,10 

Dieťa olovrant 0,24 0 0,24 

Dieťa/hmotná 

núdza 

olovrant 0 0 0 

Cena  jedla celkom v € 1,55 

 

 

 

typ jedla  
Stravníci  

typ jedla  
Stravníci  

 

výška príspevku na   

nákup potravín                        

réžiu € spolu € 

žiak 1.-4.roč obed 1,09 0,1 1,19 

žiak 1.-4.roč / hmotná núdza  obed 0 0,1 0,1 

žiak 5.-9. roč obed 1,16 0,1 1,26 

žiak 5.-9. roč/ hmotná núdza obed 0 0,1 0,1 

dieťa  desiata 0,3 0 0,3 

dieťa/hmotná núdza  desiata 0 0 0 

dieťa obed 0,72 0,1 0,82 

dieťa/ hmotná núdza obed 0 0,1 0,1 

dieťa olovrant 0,25 0 0,25 

dieťa/ hmotná núdza olovrant 0 0 0 

 

Materská škola  

                Finančné pásmo 4 (platné do  31.08.2019) 

 

Základná škola  
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Dospelým stravníkom sa aplikuje úhrada za stravovanie podľa jednotne zvoleného finančného 

pásma vo výške celkových nákladov na potraviny a režijných nákladov na výrobu jedného 

jedla ako pre vekovú kategóriu stravníkov 15-19 ročných. 

  

Stravníci Druh jedlo Náklady na 

potraviny/€ 

Režijné 

náklady/€ 

Spolu/€ 

Zamestnanci  

ZŠ a MŠ 

Obed 1,33 1,10 2,43 

 

 

 

DISKUSIA K BODU PROGRAMU č. 9: 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – ako to má chápať? Cena jedla v 2. pásme je 1,25 €. To 

znamená, že ministerstvo stanovilo, že žiak má dostať jedlo, kde potraviny v nákupe budú za 

1,25 €? 

(p. Alena Suranová – nie, ministerstvom je stanovené , že minimálna cena za nákup potravín  

                                   na jedlo je 1,15 €. Suma 1,25 € je cena jedla aj s réžiou. 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – čo to znamená pre rodiča?) 

(p. Alena Suranová – sumu 1,20 € bude platiť na dieťa štát a 0,05 € bude na 1 jedlo doplácať 

rodič, čo znamená, že mesačne rodič napr. žiaka 1. ročníka doplatí 1,05 € 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – keďže budú obedy zdarma, robil sa prieskum u žiakov 

a rodičov, či budú chodiť na obedy všetci žiaci. Ako to dopadlo? Zároveň ho zaujíma, či bude 

od septembra postačovať kapacita, či už jedálne alebo kuchárov. 

(p. Alena Suranová – dotazníky ešte nie sú vyhodnotené, zo ZŠ bolo naspäť odovzdaných 83  

                                   dotazníkov a z MŠ 40 dotazníkov. Dnes ešte možno rodičia ani nevedia,  

                                   resp. neveria, že naozaj budú mať ich deti obedy zadarmo, viac budeme  

                                   vedieť až v septembri. 

                                   Čo sa týka kapacity kuchyne v ZpS, dokážu pripraviť do 300 jedál,  

                                   v tom nevidí problém, horšie je to s rozvozom obedov, personálne to  

                                   nepokryjú,  reálne vidí navýšenie o 2 osoby (1 kuchár+1 pomocný  

                                   kuchár).  Beží však projekt cez ÚPSVaR pod názvom „Práca v školskej  

                                   jedálni“ , do ktorého sa určite zapojíme a 95% ceny práce zamestnanca  

                                   bude hradiť počas 10 mesiacov ÚPSVaR. Je preto dobré, že pre  

                                   začiatok nám ďalšie  náklady na mzdy nevzniknú. Vystal však problém,  

                                   kto podá žiadosť, myslí si , že by to mala urobiť škola, pretože projekt   

                                   je pre školské stravovanie. ) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

A)  p r e r o k o v a l o 

 

návrh Všeobecne záväzné nariadenie Obce Makov č.2/2019 o mesačných príspevkoch na 

čiastočnú úhradu nákladov na výchovu a vzdelávanie ZŠ s MŠ Makov. 

  

B)  s ch v a ľ u j e 

 

zmenu 4. finančného pásma na 2. finančné pásmo nákladov na nákup potravín na jedno jedlo 

podľa vekových kategórií stravníkov a príspevok zákonného zástupcu dieťaťa a žiaka vo 

výške nákladov na nákup potravín.  

 

C)  s a   u z n i e s l o 

 

na Všeobecne záväznom nariadení Obce Makov č. 2/2019 o mesačných príspevkoch na 

čiastočnú úhradu nákladov na výchovu a vzdelávanie ZŠ s MŠ Makov. 

 

 D)  r u š í 
 

dňom 27.02. 2019 VZN Obce Makov č. 5/2017 o mesačných príspevkoch na čiastočnú 

úhradu nákladov na výchovu a vzdelávanie ZŠ s MŠ Makov. 

  

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.94/2019 bolo prijaté. 

 

 

10.   SPRÁVA O KONTROLNEJ ČINNOSTI HLAVNEJ KONTROLÓRKY OBCE  

        MAKOV ZA APRÍL-MÁJ 2019 

 

O kontrolnej činnosti za mesiace apríl – máj 2019 poskytla správu p. Elena Trebulová, hlavná 

kontrolórka obce. 

Kontrola bola zameraná na poskytovanie a vyúčtovanie dotácií poskytnutých právnickým 

a fyzickým osobám z rozpočtu obce Makov v roku 2018. 

Kontrolované subjekty boli: MAKOVÉ ZRNKÁ “neinvestičný fond pre deti“, MO MATICE 

SLOVENSKEJ Makov, ZÁKLADNÁ ORGANIZÁCIA SZTP a ZPCCH, FS 

MAKOVANKA-občianske združenie, RÍMSKOKATOLÍCKA CIRKEV Farnosť svätého 

Petra a Pavla Makov,  ŠK JAVORNÍK MAKOV-občianske združenie. 

Cieľom kontroly bolo overiť : Objektívny stav kontrolovaných skutočností a ich súlad so 

všeobecne záväznými právnymi predpismi, so zameraním na preverenie procesu poskytnutia, 
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použitia a zúčtovania účelových dotácií poskytnutých z rozpočtu obce právnickým osobám, 

ktorých obec nie je zakladateľom a fyzickým osobám – podnikateľom, ktorí majú sídlo alebo 

trvalý pobyt na území obce alebo ktoré pôsobia, vykonávajú činnosť na území obce, alebo 

poskytujú služby obyvateľom obce na podporu všeobecne prospešných služieb alebo 

poskytujú služby obyvateľom obce na podporu všeobecne prospešných služieb alebo 

všeobecne prospešných alebo verejnoprospešných účelov. 

 

Dotácia pre MAKOVÉ ZRNKÁ, n.f. 

Dotácia bola poskytnutá na základe žiadosti zo dňa 18.12.2017 za účelom tvorby, rozvoja , 

ochrany obnovy a prezentácie duchovných a kultúrnych hodnôt, na doplnkové vzdelávanie 

a výchovu detí a mládeže vrátane rozvoja telesnej kultúry, na organizovanie telesnej výchovy 

a športu pre deti a mládež, na ochranu a tvorbu životného prostredia, zachovania prírodných 

hodnôt a kultúrnych hodnôt, rozvoja športu, vedy, vzdelania a telovýchovy.                                                             

Čerpanie bolo vo výške 700 €. 

Použitie finančných prostriedkov Makových zrniek, neinvestičný fond pre deti bolo v súlade 

s uzatvorenou zmluvou zo dňa 6.12.2018. Bola vypracovaná a predložená správa o použití 

finančných prostriedkov  dňa 15.1.2019, čím bol dodržaný článok 2 odsek 4 uzatvorenej 

zmluvy o poskytnutí finančných prostriedkov. 

 

Dotácia pre MO MATICA SLOVENSKA 

Dotácia bola poskytnutá na základe žiadosti 7.12.2017 za účelom poznávanie  histórie 

organizovaním akcií a výletov pre občanov našej obce. 

Čerpanie bolo vo výške 400 €. 

Použitie finančných prostriedkov MO MATICA SLOVENSKA bolo v súlade s uzatvorenou  

zmluvou zo dňa 28.8.2018.  Bola vypracovaná a predložená k vyúčtovaniu správa o použití 

finančných prostriedkov dňa 29.11.2018, čím bol dodržaný článok 2 odsek 4 uzatvorenej 

zmluvy o poskytnutí finančných prostriedkov v termíne do 15.1.2019. 

    

Dotácia pre Základnú organizáciu  SZTP  a ZPCCH  

Dotácia bola poskytnutá na základe žiadosti  zo dňa 30.10.2017 za účelom zlepšenia 

zdravotného stavu našich členov formou rehabilitačných aktivít a na účasť na spoločenských 

akciách pre našich členov. 

Čerpanie bolo vo výške 2000 €.         

Použitie finančných prostriedkov ZÁKLADNEJ ORGANIZÁCIE  SZT a ZPCCH  bolo 

v súlade s uzatvorenou zmluvou zo dňa 30.10.2017. K finančnému vyúčtovaniu dotácie 

predložil kópie účtovných dokladov preukazujúcich ich čerpanie. Zároveň predložili  doklady, 

ktorými vydokladoval spolufinancovanie projektov vo výške 10 %. Prijímateľ dotácie splnil 

povinnosť predložiť zúčtovanie dotácie do 15.1.12019. 

     

Dotácia  pre FS MAKOVANKA – občianske združenie     

Občianske združenie obdržalo dotáciu vo výške 700 € na základe žiadosti zo dňa 15.11.2017  

za účelom údržby, opráv krojov, kancelárskych potrieb a na ostatné výdaje potrebné pre 

fungovanie nášho súboru. 

Čerpanie bolo vo výške 700 €. 

Použitie finančných prostriedkov FS MAKOVANKA – občianske združenie bolo v súlade 

s uzatvorenou zmluvou zo dňa 18.4.2018. K finančnému zúčtovaniu dotácie boli predložené 

kópie účtovných dokladov preukazujúcich čerpanie dotácie. Taktiež bolo preukázaných 10% 

na spolufinancovanie projektov. Vyúčtovanie poskytnutej dotácie bolo predložené v termíne 

podľa uzatvorenej zmluvy. 
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Dotácia pre  RÍMSKOKATOLÍCKU CIRKEV Farnosť svätého Petra a Pavla Makov 

RÍMSKOKATOLÍCKA CIRKEV obdržala dotáciu vo výške 2 000 € na základe žiadosti zo 

dňa 4.11.2017 za účelom rekonštrukcie strechy kostola – výmena strešnej krytiny. 

Čerpanie bolo vo výške 2 000 €. 

Použitie finančných prostriedkov RÍMSKOKATOLÍCKEJ CIRKVI bolo v súlade 

s uzatvorenou zmluvou zo dňa 9.4.2018. K finančnému zúčtovanie dotácie bola doložená 

fotokópia faktúry, ktorá preukázala čerpanie dotácie spolu s podmienkou 10% spoluúčasti na 

financovaní projektu v zmysle Zmluvy o poskytnutí finančných prostriedkov článok 2 odst. 9.  

Vyúčtovanie dotácie bolo v súlade s článkom 2 odst.4 uzatvorenej zmluvy o poskytnutí 

finančných prostriedkov. 

 

Dotácia pre ŠK JAVORNÍK MAKOV – občianske združenie 

ŠK JAVORNIK MAKOV – občianske združenie obdržal dotáciu vo výške 9000 € na základe 

žiadosti zo dňa 20.11.2017 na športovú činnosť  ŠK JAVORNÍK MAKOV. Za účelom 

podpory vykonávania telovýchovnej a športovej činnosti v oblasti kolektívnych športov. 

Celkový výdaj : 11 111,76 €. 

Použitie finančných prostriedkov ŠK JAVORNÍK MAKOV bolo v súlade s uzatvorenou 

zmluvou zo dňa 3.1.2018. K finančnému vyúčtovaniu dotácie boli doložené fotokópie 

dokladov. Dotácia bola zúčtovaná v termíne, ktorý ukladá zmluva o poskytnutí finančných 

prostriedkov. Taktiež bol dodržaný článok 2 odst.9 ktorý ukladá povinnosť príjemcovi dotácie 

podieľať sa spolufinancovaním minimálne 10% z poskytnutej dotácie a toto dokladovať 

poskytovateľovi pri vyúčtovaní. 

 

Pripravované finančné operácie súvisiace s poskytnutím a zúčtovaním dotácií musia byť 

overené podľa zákona č. 357/2015 Z. z. základnou finančnou kontrolou, ktorá bola vykonaná. 

Zmluvy o poskytnutí dotácií sú overené pečiatkou, ktorou sa zabezpečuje základná finančná 

kontrola, na ktorých ju svojim podpisovým záznamom a dátumom vyznačili príslušní 

poverení zamestnanci v zmysle internej smernice k zákonu o finančnej kontrole. 

 

PREHĽAD ZVEREJNENIA ZMLÚV A DÁTUM VYPLATENIA DOTÁCIE  

PRIJÍMATEĽ Dátum 

zverejnenia 

zmluvy 

Dátum 

úhrady 

dotácie 

MAKOVÉ ZRNKÁ     - neinvestičný fond 6.12.2018 14.12.2018 

MO MATICE SLOVENSKEJ Makov 29.8..2018 30.8.2018 

ZÁKLADNÁ ORGANIZÁCIA SZTPP a ZPCCH 4.6.2018 6.6.2018 

FS MAKOVANKA -občianske združenie 19.4.2018 24.4.2018 

RÍMSKOKATOLÍCKA CIRKEV, Farnosť 

svätého Petra a Pavla 

10.4.2018 11.4.2018 

ŠK JAVORNÍK Makov 3.1.2018 4.1.2018 

 

Z uvedených údajov v tabuľke vyplýva  , že Obec Makov  dodržala pri všetkých zmluvách 

o poskytnutí finančných prostriedkov zákon č. 211/2000 Z .z. o slobodnom prístupe 

k informáciám. 

 

Záver kontroly: bez nálezov. 
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Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

b e r i e   n a   v e d o m i e 

 

správu hlavnej kontrolórky obce, p. Eleny Trebulovej o kontrolnej činnosti za mesiace       

apríl – máj 2019. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.95/2019 bolo prijaté. 

 
  

 

11.   SCHVÁLENIE ZÁSAD PODÁVANIA,  PREVEROVANIA A EVIDOVANIA 

        OZNÁMENÍ PODÁVANÝCH V ZMYSLE ZÁKONA NR SR Č. 54/2019 Z. Z.  

        O OCHRANE OZNAMOVATEĽOV PROTISPOLOČENSKEJ ČINNOSTI  

        A O ZMENE A DOPLNENÍ NIEKTORÝCH ZÁKONOV 

 

Návrh zásad o oznámeniach podávaných v zmysle zákona č. 54/2019 Z. z. predložila p. Elena 

Trebulová, hlavná kontrolórka obce. 

 

Uvedený vnútorný predpis upravuje postup pri podávaní oznámení v zmysle zákona 

o ochrane oznamovateľov protispoločenskej činnosti, preverovanie oznámení, 

oprávnenia zodpovednej osoby pri preverovaní oznámení, zachovávanie mlčanlivosti             

o totožnosti oznamovateľa, evidovanie oznámení, oboznamovanie oznamovateľa s výsledkom 

preverenia jeho oznámenia a  spracúvanie osobných údajov uvedených v oznámení. 

Tento predpis je záväzný pre všetkých zamestnancov zamestnávateľa a jeho štatutárneho 

zástupcu. 

Oznámenie možno podať písomne, ústne do záznamu alebo elektronickou poštou na adresu 

zodpovednej osoby:  elena.trebulova@makov.sk. 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

mailto:elena.trebulova@makov.sk
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Obecné zastupiteľstvo v Makove 

s ch v a ľ u j e 

 

Zásady podávania, preverovania a evidovania oznámení podávaných v zmysle zákona č. 

54/2019 Z. z. o ochrane oznamovateľa protispoločenskej činnosti a o zmene a doplnení 

niektorých zákonov. 

 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 8 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš,  Rudolf Greguš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 0  

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.96/2019 bolo prijaté. 

 

 

12.  DISKUSIA 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – možno to nie je aktuálne, ale keď naposledy išla 

smerom do Žiliny, kúsok za Pančavou je parkovisko, kde bol hrozný neporiadok, vyzeralo to 

ako smetisko. 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – toto je dlhoročný problém s týmito hraničnými úsekmi  

                                                             obcí, to isté bolo aj na Bumbálke) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – parkovisko je dokonca v katastri Veľké Rovné, volal aj  

                                                      starostovi, nikto nevie, kto tam dal VOK, je to už ale  

                                                      odvezené) 

 

Ďalej sa Mgr. Petrovičová zaujímala, ako dopadlo rokovanie so župankou Jurínovou ohľadom 

zabezpečenia detského lekára. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – 6 x bolo rokovanie preložené, stále to odsúvajú, ale chcú  

                                                      nám v tomto pomôcť, ale spôsobom, aby aj obec doplácala  

                                                      na mzdu lekára. Pani Jurínová je ochotná počúvať  

                                                      o problémoch a nevidí to nereálne. 

                                                      Takisto bol so starostkou Kláštora pod Znievom, tam obec  

                                                      zamestnáva lekára. ) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – najväčší problém je vôbec nájsť lekára, aby tu  

                                                      prišiel) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – vyzdvihuje peknú prácu asfaltovania cesty smerom do 

Čadce. Z čoho sa to asfaltovalo? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – financovala to VÚC z úveru. Mali sme aj špeciálnu  

                                                      požiadavku, aby v zastavanej časti zúžili priestor cesty, aby  

                                                      vznikol na obidvoch stranách priestor pre chodcov. Máme  
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                                                      prísľup, že cesta bude zúžená. Vznikne teda pás až po  

                                                      Kelčov   po široký most pre cyklistov a korčuliarov. 

 

Ing. Marián Masnica navrhuje, aby Obec Makov urobila v mene starostu, aj v mene poslancov 

poďakovanie za to, že sa asfaltovanie zrealizovalo, že niekto na nás myslel, dobre to padne aj 

p. Jurínovej. 

 

Ďalej v súvislosti s ukončením pozemkových úprav v obci žiada prijať uznesenie, že obecné 

zastupiteľstvo žiada starostu obce pripraviť pasportizáciu miestnych komunikácii a návrh 

VZN o miestnych komunikáciách. V minulosti bol značný problém, koho sú miestne 

komunikácie. Dnes sú pozemky pod miestnymi komunikáciami naše. Norma, ktorá hovorí 

o vlastníctve miestnych komunikácií a ich používaní, je VZN o miestnych komunikáciách 

a súvisiaca pasportizácia. Problém je, že pasportizácia bola natiahnutá na intravilán obce.  

Teraz sú miesta medzi extravilánom a intravilánom, ktoré nie sú nikoho, nie je tam oficiálne 

ani miestna komunikácia a občania, ktorí by žiadali o stavebné povolenie, ho nedostanú, majú 

problém, nie je tam oficiálna miestna komunikácia. Problém je aj so zvážaním drevnej hmoty. 

Nečudujme sa ale, keď postupujeme podľa socialistického zákona ešte z roku 1968, keď 

demokracia za 30 rokov po revolúcii nedokázala vyriešiť  zákon o komunikáciách. 

 

Opäť v súvislosti s pozemkovými úpravami dáva do pozornosti, že dnes majú ľudia pozemky 

v 1/1, nemôžu ale v prípade záujmu na pozemku stavať nehnuteľnosť. Mala by sa urobiť 

komplexná revízia Územného plánu obce Makov. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – môže sa to zrealizovať buď ďalším doplnkom alebo  

                                                                  novým územným plánom, aj s určitými rizikami) 

 

Ing. Marián Masnica konštatuje, že nový územný plán nie je treba, urobí sa to 4. doplnkom.  

Netvrdí, že by to mala hradiť všetko obec. Kto by si chcel zmeniť pozemok na stavebný 

pozemok, nech prispeje, je potrebné ale pripraviť podmienky a podobne. Treba sa tomu začať 

venovať, pomaly, aby sa to ukončilo do konca volebného obdobia. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – možno najskôr treba urobiť prieskum u ľudí, či by  

                                                                  mali záujem a môže sa potom otvoriť táto otázka) 

 

Najskôr musí obecné zastupiteľstvo schváliť ďalší doplnok, potom si obec musí objednať 

obstarávateľa a dodávateľa územného plánu a potom sa môžu dať do povedomia ľudí isté 

podmienky, ktoré sa prijmú pre ľudí, ktorý chcú v územnom pláne zmenu týkajúcu sa ich 

pozemku. Pozemkové úpravy sú ukončené a je to potrebné zrealizovať, možno by nám to do 

obce prilákalo nových ľudí. Pôjde o rozširovanie života obce, treba túto otázku otvoriť 

a myslieť na tento proces.  

(p. Martin Pavlík, starosta obce – po pozemkových úpravách je to teraz aktuálne,  už mal  

                                                      nejaké dotazy ohľadom zmien v územnom pláne)  

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – na to nadväzujú aj iné veci, napr. infraštruktúra –  

                                                      voda, elektrika a pod. Ak sa ľudia a SEVAK budú  

                                                      spolupodieľať na infraštruktúre, vtedy treba povedať áno,  

                                                      inak nie, nemôže predsa obec znášať všetky náklady.) 

(p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – mal by ale byť rovnaký meter pre každého, na druhej strane  

                                                      si to ale niekto môže dovoliť, niekto nie.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – máme tu v obci dielo miestneho sochára. Socha 

materstva pred domom kultúry, je tam len žena, dieťa chýba, treba ho opraviť p. Gregušom 
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a osadiť naspäť. Hlavne počas víkendov sa tu zastavujú turisti, fotia sa tam, je to predsa 

umelecké dielo a ak sa s tým stotožňujeme, treba sochu opraviť, ak nie, dajme dielo preč. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – sochu plánujú premiestniť za Kysucu po dokončení  

                                                                   projektu a tam umiestnia vianočný stromček) 

 

Ďalší tzv. „sochári“ sedia na lavičke, smrdia, páchnu, je to nedôstojné. Máme tu zariadenie 

pre seniorov, máme tu útulok, máme tu sociálnu pracovníčku, dokonca vraciame štátu peniaze 

za neobsadené miesta. Vie, že je to náročné, sú to ľudia, ktorí stratili zmysel života, treba ich 

ale riešiť a aspoň zabezpečiť, aby si aspoň raz týždenne urobili hygienu. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – vie, že to každému vadí, chcel Mira Dibalu umiestniť aj do  

                                                     Útulku, ale on nechce, nechce spolupracovať, o nič nemá  

                                                      záujem) 

(Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – naozaj s tým treba niečo robiť, zastávka je v centre,  

                                                     pekná, nová, teraz opäť rozbitá. Je  na sedenie pre  

                                                     cestujúcich, tí si tam ale nemôžu sadnúť. Treba asi pritvrdiť,  

                                                     prísť aj viackrát denne a vyhadzovať ich odtiaľ.) 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ –  padli už na samé dno, ale naozaj to vadí každému.  

                                                     Úspechom by bolo aj to, keby sa raz za čas osprchovali.  

                                                     Treba pre to viac urobiť.) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je to zložitý proces s týmito ľuďmi. Každého to znervózňuje  

                                                      a mňa ako starostu najviac. Vie, že to riešenie musíme  

                                                      nejaké nájsť.  S Píšovou je nateraz kľud, riešil ju so  

                                                      starostom Bojníc, kde má trvalý pobyt.  

                                                      Keď má človek občiansky preukaz a nie je pozbavený  

                                                      svojprávnosti, je to zložité.) 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – všetci to tu všetko vieme, že je takýto  

                                                      problém. Píšová bola ale iná, keď nepila, bola v pohode.  

                                                      Možno to treba riešiť cez rodinných príslušníkov. Apelovať  

                                                      na nich. Alebo ich dať niekde úplne mimo centra, denne im  

                                                      možno priniesť polievku, naučia sa na to, možno sa budú  

                                                      každý deň na ňu tešiť, ale nech nie sú tu v centre obce) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – práve rodina chodí za ním, aby ich riešil) 

(Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ - prikláňa sa k švédskemu modelu, poskytneme im mydlo  

                                                    a špongiu, ale umyť ich prídu ich deti, resp. najbližší  

                                                    príbuzní.) 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – je to sociálna práca, máme tu dostatok sociálnych  

                                                       pracovníkov, treba starostovi pomôcť. Každý krok, ktorý sa  

                                                       urobí, je dobrý.) 

(Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – má práve pocit, že nám tu ubudlo sociálnych  

                                                       pracovníkov. Sociálnych úsekov v rámci obce  robíme  

                                                       dosť, máme tu útulok, opatrovateľky a preto apeluje na to,  

                                                       aby sociálny pracovník robil iba sociálne veci a nezaoberal  

                                                       sa ďalšími, lebo má pocit, že Monika robí ďalších 5 vecí.  

                                                      Obce majú vlastných sociálnych pracovníkov, ktorí robia  

                                                      iba túto prácu.  

(p. Martin Pavlík, starosta obce – nie je pravda, že v obciach robí sociálny pracovník               

                                                      na 100 %, možno v mestách áno, to by bol veľký luxus.) 

 

Ing. Marián Masnica, poslanec OZ  - v súčasnosti sa robí rekonštrukcia elektriky na 

Kopaniciach. Ide to síce mimo starostu, nechodia so stavebným povolením, obchádzajú to 
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tým spôsobom, že robia rekonštrukcie a to tak, že prídu do záhrady, zvesia vedenie, dajú 

možno o 1 m nové vedenie, čiže vysoké napätie dávajú na tie isté miesta uprostred pozemkov. 

Vie, že je to problematické, ale treba ich do budúcna pritlačiť k tomu, aby vedenia 

umiestňovali pri rekonštrukciách radšej popri ceste. Je to na ďalších možno 50 rokov, ľudia 

by si tam mohli niečo postaviť, ale nebudú môcť, keď to dávajú  opäť uprostred pozemkov. 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – čo sa týka plánovanej bytovky na Vodárenskej ulici. 

Malo byť stretnutie s občanmi z tento ulice, ľudia však o ničom nevedeli. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – táto informácia je zavádzajúca, nakoľko sám osobne  

                                                                  do každého rodinného domu na Vodárenskej ulici  

                                                                  priniesol leták ohľadom stretnutia. Zo všetkých  

                                                                  rodinných domov prišli 3 rodiny, a to p. Baričáková,  

                                                                  p. Trebulová a p. Pavlíková. Sedeli cca 2-3 hodiny,  

                                                                  vydiskutovali si to. Povedali si, že ak do 2 týždňov  

                                                                  prinesú petíciu, že s výstavbou nesúhlasia, nebudú  

                                                                  pokračovať v projektovej dokumentácii a s ostanými  

                                                                  prácami. Petícia neprišla, berú to teda tak, že nemajú  

                                                                  námietky a my v zámere pokračujeme.) 

(Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – k projektovej štúdii mali na obecnom zastupiteľstve  

                                                                  niekoľko pripomienok. Akceptoval to Tomáš  

                                                                  Perďoch?) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – určite to zoberie vážne a zapracuje to tam) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – dňa 1.7.2019 sú dohodnutí na stretnutí, je to v procese,  

                                                       zatiaľ im išlo o to, aby susedia s tým boli vysporiadaní.) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – nič ich nenaháňa, stačí bytovku zrealizovať do  

                                                                  konca volebného obdobia) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – nevie, aký balík predplatených sms služieb má obec, 

žiada ale, aby deň pred separovaním odpadu boli zasielané sms, že bude zvoz separovaného 

odpadu. 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – je k dispozícii leták s dátumami zvozu  

                                                                 odpadu na celý rok, myslí si, že je to zbytočné) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – pozrie kapacitu sms správ) 

(Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – nevie v čom je problém, ale napríklad  

                                                              pri výpadku elektrickej energie niekto dostal sms  

                                                              správu a niekto nie.) 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – tieto správy ohľadom výpadku elektriky  neposiela obec, ale  

                                                       Stredoslovenská energetika. Aby človekovi sms prišla,  

                                                       musí sa zaregistrovať, je to bezplatné. Informácie o tomto  

                                                       sú zverejnené na makovskej webovej stránke a na  

                                                       facebookovej stránke I love Makov.) 

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – v našom obecnom parčíku na ich ulici treba vymeniť 

lávku alebo aspoň late na nej, je po zime rozbitá. 

 

Ing. Daniel Brezina, poslanec OZ – v Potoku na točni u Bajcari je už teraz, keď sú tam 

kamery, neporovnateľne čisto, ale hodil by sa tam ešte jeden kontajner na plasty, jeden počas 

leta nestačí, popri ňom sú uložené vrecia s plastmi, lebo sa to tam nezmestí. Bolo by dobré, ak 

je to možné, dať tam ešte jeden. 
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Ďalej konštatuje, že nemá prehľad, do akých projektov sa obec počas roka zapája. Napríklad 

až teraz pri úprave rozpočtu sa dozvedel, že sme robili projekt na parkovisko pri breste. Ak by 

to nerobilo problém, mohla by sa napríklad polročne predkladať správa, do akých projektov 

sa obec zapojila. 

 

Pri schvaľovaní rozpočtu pre rok 2019 sme schvaľovali nejaké kapitálové výdavky na určité 

investície, napr. na miestne komunikácie do osád, na verejné osvetlenie, na chodníky na 

cintoríne, oplotenie bytovky na Trojačke a pod. Začalo sa už s týmito investíciami? Chýbajú 

mu tieto informácie. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – sú tento rok s investíciami opatrní, keďže v obci prebieha  

                                                      projekt regulácie Kysuce. Toto je pre nich teraz prioritou.  

                                                      Okrem toho sa dal urobiť projekt na rekonštrukciu  

                                                      priestorov na bývalom CHP na byt. Väčšie investičné akcie  

                                                      tento rok nemajú v pláne.) 

 

Na záver apeluje na kolegov poslancov, aby na zasadnutí zachovávali schválený Rokovací 

poriadok. Prosí o väčšiu mieru profesionality. Niekedy tu vznikajú  nezávislé diskusné krúžky 

a prekáža mu to. Takisto mu vadí časté  zvonenie mobilov. Samozrejme to nikomu nemôže 

zakázať , ale je to netaktné a ruší to myšlienkové pochody. 

 

p. Rudolf Greguš, poslanec OZ – žiada zabezpečiť zvýraznenie značky a prechodu pre 

chodcov. 

 

Mali sa meniť dvere na zdravotnom stredisku, sú v hroznom stave. 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – predpoklad na rekonštrukciu dverí je september- 

                                                                  október 2019) 

 

Takisto treba dokosiť priekopy do Čierneho. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – po hodoch sa to dokončí) 

 

V časti Labaje by sa mala opraviť cesta. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – chatári v tejto osade sa síce dožadujú lepšej cesty, ale  

                                                      konkrétne táto cesta je dosť dobrá a lepšia než v niektorých  

                                                      iných osadách. Treba sa tam ísť pozrieť, ale samozrejme sa  

                                                      to bude riešiť.) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – prednedávnom sme riešili v Čiernom 

rýchlu jazdu, ako blázni jazdia aj vodiči s autami, ktoré vyvážajú z obce  hlinu . 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – je to o disciplíne vodiča, z jeho pozície môže iba osloviť  

                                                      policajnú hliadku, aby kontrolovali na predmetných úsekoch  

                                                      rýchlosť alebo umiestniť viac spomaľovacích retardérov.) 

 

Zvýšili sme poplatok za káblovú televíziu. Vieme už, aké programy chcú ľudia? 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – robili prieskum, ešte to nemajú vyhodnotené) 

 

Pokiaľ ide o nájmy v dome kultúry. Vraj tu už máme zajednané sobáše rok dopredu. Aký 

nájom teda budú mať? 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – nevedia o tejto skutočnosti, že tu je záujem o sobáše  

                                                                   rok dopredu, ale keďže sme sa nedohodli na nových  

                                                                  poplatkoch, nájom zostáva po starom.) 
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Môžu nájomníci kancelárií v dome kultúry dostať kľúče od toaliet na prízemí? 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – nie je v tom problém, kľúče nájomníci obdržia) 

 

p. Rastislav Gajdoš, poslanec OZ – schvaľovali sme uznesenie, kde mal starosta  vyvolať 

jednanie so Severoslovenskými vodárňami a kanalizáciami, a. s. za účelom realizácie 

vodovodnej prípojky k stavebným parcelám v časti Makov-Kopanice nad Uríkom. Boli 

oslovení listom. Už sme dostali odpoveď? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – odpoveď sme doposiaľ neobdržali) 

 

Čo sa týka dnešného schválenia záverečného účtu, má ešte k tomu otázku. Brali sme na 

vedomie odborné stanovisko hlavnej kontrolórky k tomuto záverečnému účtu. Bol to ale zo 

strany kontrolórky fakt alebo fikcia? Je teda záverečný účet správny alebo nie?  

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – z toho dôvodu nehlasoval za úpravu rozpočtu, 

                                                             pretože mu tam nesedia veci. Je tam dané, že stav  

                                                             na rezervnom fonde je k 31.12.2018  54 000 €  

                                                             a k 01.01.2019 je uvedená suma na rezervnom fonde  

                                                             9 000 €. Miešajú sa tam dva roky, preto to treba  

                                                             pripraviť tak, aby to bolo správne, treba to zosúladiť  

                                                             a na najbližšie rokovanie obecného zastupiteľstva  

                                                             predložiť.) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – to je otázka na účtovníčku, pozrú to, prečo sa stala  

                                                             takáto technická chyba a prečo to nesedí) 

(Ing. Marián Masnica, poslanec OZ – nesedí to preto, že rozpočet schvaľujeme už v decembri 

                                                             a do 31.03. sa účtuje ešte ZŠ, MŠ. Do rozpočtu nemôžu  

                                                             ísť zostatky na účtoch, to sú tie finančné operácie, lebo  

                                                             sme ich uzatvorili až dnes a tieto vecí sú tam, účtujú sa.  

                                                             Potom sa hádame  o stovkách eur a v rozpočte  

                                                             je rozdiel v desaťtisícoch.) 

(Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ – dnes je ale koniec júna, toto už malo byť dávno  

                                                             zosúladené a upravené) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – ako to dopadlo na Kasárňach s tým obrovským 

neporiadkom okolo Haferky a Tatranského domu? Bolo to tam hrozné, je to v našom katastri, 

musíme to riešiť. Mali tam byť umiestnené aj nádoby na separovanie. 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – zamestnanci tam chodia upratovať, ale je pravda, že nádoby  

                                                      na separovaný odpad tam ešte neumiestnili.) 

(p. Jozef Pavlík, zástupca starostu obce – je pravda, že je tam  zbúranisko, majiteľ oboch chát  

                                                        tam má ale veľký investičný zámer, do mesiaca by sa mal  

                                                       do týchto vecí  pustiť) 

 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – nainštalovali sme v obci kamerový systém. 

Ukázala sa prospešnosť týchto kamier? 

(p. Martin Pavlík, starosta obce – určite áno, boli sme nápomocní aj Polícii, padlo to na  

                                                      úrodnú pôdu) 

 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, poslankyňa OZ – ďakuje starostovi za odvoz konárov zo 

stromu, je chvályhodné, že nikdy starosta nepovie nie. Ak je to takto k všetkým ľuďom, je to 

paráda. Chcela by však požiadať, keď ráno rozdeľuje prácu zamestnancom, aby ich aj trochu 

usmernil, aby prácu robili kvalitnejšie, nie ničiť trávniky. 
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p. Martin Pavlík, starosta obce – máme hodový týždeň, začali sme už s rôznymi akciami, či už 

s pochodom ku prameňu Kysuce, s klavírnym koncertom, v piatok bude futbalový turnaj, 

letné kino, atrakcie pre deti, v nedeľu bude spoločný slávnostný sprievod pred svätou omšou 

o 10.35 hod. 

(Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ – pokiaľ je človek inak ideologicky nastavený, nech  

                                                                      sa zariadi podľa svojho, ale mali by sme spolu ako  

                                                                       poslanci ísť do sprievodu a dať takto najavo, že  

                                                                       sme tu  spoločne pre ľudí.) 

 

Po prerokovaní obecné zastupiteľstvo  pristúpilo k hlasovaniu. 

Celkový počet poslancov Obecného zastupiteľstva v Makove: 9 

Počet prítomných poslancov OZ na hlasovaní: 8 

Kvórum – počet hlasov potrebných na schválenie: 5 

Návrh uznesenia: 

 

Obecné zastupiteľstvo v Makove 

ž i a d a 

 

starostu obce, p. Martina Pavlíka, o prípravu pasportizácie miestnych komunikácií v obci 

Makov. 

 

HLASOVANIE 

 Počet Mená poslancov 

Za 7 Ing. Daniel Brezina, Rastislav Gajdoš, 

Mgr. Katarína Ježíková Lučanová, Ing. Marián Masnica, 

Jozef Pavlík, Mgr. Janka Petrovičová, Mgr. Marta Sláviková 

Proti 1 Rudolf Greguš 

Zdržal sa 0  

Neprítomný 1 Ing. Stanislav Gašparík 

Nehlasoval 0 
 

 

 Návrh uznesenia bol  schválený – uznesenie č.97/2019 bolo prijaté. 

 

 

13.  NÁVRH NA UZNESENIE 

 

V zmysle § 9 Rokovacieho poriadku obecného zastupiteľstva zo dňa 11. 10. 2010,  predložil 

a prečítal k jednotlivým bodom programu konkrétny návrh uznesenia p. Jozef Pavlík, 

zástupca starostu obce. Uznesenia boli schválené pod číslom 84 – 97/2019.  

Za každým uznesením poslanci OZ hlasovali, hlasovanie tvorí súčasť zápisnice. 
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    14.   ZÁVER 

 

Na základe Štatútu Obce Makov obecné zastupiteľstvo konštatuje, že sú prítomní ôsmi 

poslanci OZ (podľa prezenčnej listiny pri ukončení zasadnutia OZ). 

Starosta obce, p. Martin Pavlík poďakoval prítomným za účasť a zasadnutie Obecného 

zastupiteľstva v Makove ukončil o 13.00 hod.                           

 

                                                    

                                                                                                                  ................................. 

                                                                                                                       Martin Pavlík 

                                                                                                                       starosta obce                

 

 

                                                                                            

Overovatelia: 

Mgr. Janka Petrovičová, poslankyňa OZ       ...................................................   

 

Mgr. Marta Sláviková, poslankyňa OZ          ................................................... 

 

 

 

 

Zápisnicu vyhotovila:  Mgr. Iveta Chromíková 

 


